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 У ЦЕНТРІ УВАГИ 
 

Глава держави: Україна готова співпрацювати з 

міжнародними експертами над створенням сучасного 

демократичного виборчого законодавства 
 

Під головуванням Президента України В. Януковича відбулося перше 
засідання робочої групи з питань удосконалення виборчого законодавства, метою 
діяльності якої є вирішення одного з найважливіших питань розвитку демократії в 
Україні – створення системи сучасного демократичного виборчого законодавства. 
Системи, яка відповідала б світовим стандартам і була б незмінною у 
міжвиборний період. 

Як наголосив під час обговорення шляхів удосконалення виборчого 
законодавства голова Центральної виборчої комісії України В. Шаповал, будь-яка 
виборча система має недоліки, і ці недоліки, залежно від конкретної ситуації, у 
різних країнах проявляються по-різному. 

Голова ЦВК висловив переконання: позиція щодо виборчої системи повинна 
бути зрозумілою і підтримуватися великою частиною суспільства. У такому разі, 
вважає В. Шаповал, «характер виборчої системи може бути навіть закріплений у 
Конституції України». 

Така практика існує у ряді країн. «Ми знаємо, що протягом майже 20 років 
існування незалежної України у нас було апробовано всі можливі виборчі 
системи. А це, мені здається, навіть виглядає карикатурно», – зазначив голова 
ЦВК. 

Очевидно, додав В. Шаповал, будь-які рішення стосовно виборчого 
законодавства будуть критикуватися – результат виборів не може задовольнити 
всіх. «Але я переконаний, що виборче законодавство повинно бути таким, щоб 
нівелювати тоді критику, щоб виборчі процедури були настільки зрозумілими і 
очевидними, щоб політика не мала місця», – заявив голова ЦВК. 

Президент Національної академії правових наук України, ректор 
Національної юридичної академії України ім. Ярослава Мудрого, академік 
Національної академії наук України, д-р юрид. наук, проф. В. Тацій, говорячи про 
форми виборчої системи, які є найбільш сприятливі для України, звернув увагу на 
змішану систему виборів. 

«Моє спостереження щодо минулих місцевих виборів: народ сприймає з 
розумінням і підтримкою такий підхід, який дає можливість обирати не тільки 
партію, а й конкретних людей – бачити їхні обличчя, звертатися потім із якимись 
проханнями. Це покращить співпрацю виборців і народних депутатів», – вважає В. 
Тацій. 

Члени робочої групи підтримали позицію Президента України щодо 
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важливості широкого залучення до їхньої роботи не лише вітчизняних, а й 
міжнародних експертів. 

У свою чергу представник Генерального секретаря Ради Європи з питань 
координації програм співробітництва з Україною А. Петерсен висловив згоду 
стосовно такої співпраці. «Ми готові долучитися до роботи над удосконаленням 
виборчого законодавства», – сказав А. Петерсен. 

В. Янукович наголосив, що Україна, поставивши собі за мету членство в ЄС, 
готова співпрацювати з міжнародними експертами. 

«Ми в цьому зацікавлені... На певних етапах діяльності робочої групи нам 
треба, підбиваючи підсумки, вислуховувати точку зору міжнародних експертів і 
шукати порозуміння. У нас іншого шляху немає», – сказав Президент. 

У своєму виступі під час засідання Голова Верховної Ради В. Литвин 
наголосив, що сьогодні в парламенті налічується майже 30 законопроектів, які 
стосуються виборів. Із них – два проекти виборчих кодексів, а також 10 
законопроектів, які дотично стосуються цієї теми. 

В. Литвин висловився за те, щоб напрацьований проект Виборчого кодексу, 
який буде представлений Венеціанській комісії, був узгоджений. «Нам треба 
вийти на один узгоджений документ. Це має бути позиція України – не позиція 
комітету, фракції. Очевидно, у рамках нашої робочої групи ми повинні і можемо 
вийти на такий підхід», – підкреслив В. Литвин (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
 

АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС  
 

О. Рябоконь, мол. наук. співроб. 
 

Акции протеста предпринимателей 

против проекта Налогового кодекса 
 

В последнее время украинские предприниматели разных регионов Украины 
регулярно устраивают акции протеста против правительственного проекта 
Налогового кодекса. Акции проводятся как в столице (возле здания Верховной 
Рады), так и в многих областных центрах. 4 ноября, когда украинский парламент 
намеревался рассмотреть проект Налогового кодекса во втором чтении, 
представители малого и среднего бизнеса провели в Киеве и регионах наиболее 
массовую всеукраинскую акцию протеста, назвав эту дату «Днем гнева».  

Ранее массовые акции протеста анонсировала народный депутат от НУ – НС 
К. Ляпина. По ее словам, манифестации, запланированные на 4 ноября, состоялись 
бы в любом случае, даже несмотря на то что правительство перенесло 



 4

рассмотрение документа в парламенте. «Предприниматели будут требовать от 
Верховной Рады признания недействительным голосования за Налоговый кодекс в 
первом чтении и принятия законопроекта № 7212, который мы внесли с лидером 
партии “За Украину!” В. Кириленко, который касается отмены спецпенсий и 
защиты предпринимателей от дополнительной налоговой нагрузки», – заявила 
она. 

В свою очередь руководитель Всеукраинского центра содействия 
предпринимательской деятельности А. Данилюк накануне дня проведения акций 
заявил, что к общенациональной забастовке предпринимателей присоединятся 
отраслевые профсоюзы. «Предприниматели и профсоюзы объявили 4 ноября Днем 
гнева в Украине. Учитывая то, что правительство заняло крайне 
некомпромиссную позицию и отказывается от любого диалога, эта акция также 
объявлена бессрочной», – отметил активист. При этом, по его информации, 
политические партии пока что не имеют отношения к акции, а подобные 
предложения отвергаются ее организаторами.  

По его словам, представители малого и среднего бизнеса протестуют против 
планов Кабинета Министров по ликвидации упрощенной системы 
налогообложения, увеличения стоимости патентов на предпринимательскую 
деятельность в 5–10 раз, внедрения кассовых аппаратов на каждом рабочем месте 
и других мер, предусмотренных новым Налоговым кодексом. 

4 ноября несколько тысяч представителей малого и среднего бизнеса из 
разных регионов страны собрались возле Верховной Рады на акцию протеста с 
требованиями ввести мораторий на рассмотрение правительственного проекта 
Налогового кодекса. Митингующие держали плакаты и лозунги: «Верховная Рада 
против народа – кто выиграет?», «Украинцы за умные налоги», «Большим 
вареником можно подавиться» и др. Участники акции барабанили в 
металлические ведра, дули в дудки, забрасывали площадь перед зданием 
парламента рулонами туалетной бумаги. 

К предпринимателям вышла народный депутат К. Ляпина. Она предупредила 
власти, что 16 ноября (ориентировочно после этой даты намечено второе чтение в 
парламенте проекта Налогового кодекса) на уличные акции протеста по всей 
Украине выйдут сотни тысяч предпринимателей, если не будут учтены их 
предложения к Налоговому кодексу.  

По ее словам, сейчас предприниматели платят 200 грн единого налога в 
месяц, а Налоговый кодекс предлагает им платить 600, что является для них 
непосильной суммой. Депутат также подчеркнула, что правительство хочет 
навязать мелким предпринимателям учет, с которым они не смогут справиться. 

Протестующие также установили семь палаток возле здания Верховной Рады. 
Один из участников акции, предприниматель из Луганской области, член 
координационного совета Всеукраинской ассамблеи малого и среднего бизнеса         
И. Запрудский сообщил, что палатки были установлены во второй половине дня         
4 ноября. В ночь с 4 на 5 ноября в городке ночевало 12 предпринимателей. «Мы 
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будем здесь стоять до следующей акции протеста, а если после нее также не будут 
приняты никакие решения в пользу представителей народа – малого и среднего 
бизнеса, – будем стоять и дальше», – заявил он. Следующую массовую акцию 
протеста предприниматели намерены провести у стен Рады 16 ноября, когда 
парламент намерен рассмотреть во втором чтении проект Налогового кодекса. 

С представителями протестующего бизнеса встретились глава Комитета 
Верховной Рады по вопросам налоговой и таможенной политики В. Хомутынник 
и глава Совета предпринимателей при Кабинете Министров Л. Козаченко. Во 
время встречи предприниматели озвучили свои требования к правительственному 
проекту Налогового кодекса. В частности, они потребовали оставить количество 
наемных работников у упрощенцев до 10 человек, а также не исключать из 
упрощенной системы налогообложения юридических лиц. 

Также среди требований предпринимателей – увеличение минимального 
годового оборота для упрощенцев до 700 тыс. грн. В настоящее время при 
доработке проекта Налогового кодекса ко второму чтению зафиксировано 
предложение оставить этот порог на уровне 300 тыс. грн для тех, кто работает без 
кассового аппарата, и поднять до 500 тыс. грн для тех, кто установит кассовый 
аппарат. Причем, как подчеркнул В. Хомутынник, кассовые аппараты планируется 
устанавливать за счет государства и предварительно в госбюджете на это 
планируется выделить около 300 млн грн. 

Еще одно требование протестующих – оставить на упрощенной системе 
налогообложения предпринимателей, которые занимаются такими видами 
деятельности, как реклама, консалтинг, деятельность в сфере бухгалтерского 
учета, права, транспортных услуг, оптовой торговли и посредничества. 

Для изложения и обсуждения требований малого и среднего бизнеса 
предпринимателей пригласили в профильный Комитет Верховной Рады по 
вопросам налоговой и таможенной политики, а также в Кабинет Министров 
Украины. 

В Комитете ВРУ представителям протестующих было предложено подписать 
с председателем комитета Меморандум по вопросам, которые согласованы, а 
наутро 5 ноября уполномоченные предпринимателей предоставили властям тот 
проект Меморандума, который учитывает интересы малого и среднего бизнеса в 
проекте Налогового кодекса. 

В то время как украинская столица протестовала массовым митингом, 
регионы страны пошли на более радикальные меры. 

В Сумах большинство торговых точек центрального и ряда других рынков 
города закрылись в знак протеста против Налогового кодекса. На закрытых 
киосках и торговых местах висели объявления: «Закрыто. Я на акции протеста 
против Налогового кодекса. В случае его принятия, будет закрыто навсегда». 
Также предприниматели-рыночники отправились в Киев пикетировать Верховную 
Раду. 

Поддержали всеукраинскую акцию на Житомирщине. В городе Новоград-
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Волынском предприниматели также закрыли магазины и торговые точки.  
Не работали рынки в Тернополе. Местные предприниматели уже третий раз 

за месяц пикетировали Тернопольскую облгосадминистрацию, а в «День гнева» 
под ее стенами собралось более 200 человек с плакатами и громкоговорителями. 

Не отставали от остальных Полтава и Кременчуг, где часть рынков и 
магазинов также прекратили свою работу. Руководитель общественной 
организации предпринимателей «Народна рада» М. Василенко сообщил: «Наши 
предприниматели из Полтавы и Кременчуга сегодня (4 ноября) пикетируют 
Верховную Раду; в городах области проходят митинги с критикой проекта 
Налогового кодекса, в городах не работают центральные рынки». 

По данным предпринимателей, в Полтаве не работали центральный вещевой 
и колхозный рынки, многие магазины в торгово-развлекательных комплексах. В 
Кременчуге не работали центральные рынки. 

«Процентов 70 предпринимателей с принятием этого кодекса разорится, 
остальные – уйдут в тень. Они принимают Налоговый кодекс и не понимают, как 
можно прожить на сегодняшний день представителям малого бизнеса. А 
трудоустроиться в 35–40 лет сложно. Нас выбросили во времена СССР на улицу, мы 
потеряли квалификацию. А теперь нас хотят разорить», – посетовал заместитель 
председателя «Народной рады» И. Чумак. 

Пикетирование в поддержку общенациональной акции против принятия 
Налогового кодекса прошло и возле здания городского совета Северодонецка. В 
городе на самых видных местах вывешивались плакаты с надписями: «Временно 
не работаем. Принятие проекта Налогового кодекса может закрыть нас навсегда». 
По результатам акции ее участниками была принята резолюция с требованиями к 
властям отклонить обсуждаемый проект Налогового кодекса. 

Особым радикализмом отличались акции протеста во Львове. Примерно 3 
тыс. человек пикетировали здание Львовской областной государственной 
администрации, требуя отставки Кабинета Министров за то, что разработанный 
им проект Налогового кодекса их не устраивает. В ней в основном приняли 
участие торговцы львовских рынков. Около трех сотен предпринимателей поехали 
в Киев пикетировать с аналогичными требованиями. 

Собравшиеся держали плакаты с лозунгами: «Мы за честные налоги!», «Нет 
налоговому террору!», «Остановим налоговое гетто!», «Долой налог на депозит!», 
«Каждому депутату – по кассовому аппарату!». При этом на акции протеста не 
было партийных флагов. Пикетчики сетовали на то, что в свое время 
оппозиционные партии использовали их в своей предвыборной кампании, а после 
выборов уже не поддерживают акции протеста. 

По словам организаторов, акция аполитична, и основной целью является 
защита малого и среднего бизнеса. Но в своих выступлениях протестующие 
заявляли, что также они требуют отставки Президента В. Януковича и 
председателя Львовской обладминистрации В. Горбаля. Среди выступающих 
были и участники оранжевой революции, которые раскаивались, что в свое время 
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поддержали ее. 
В это время крупнейшие львовские рынки не работали, магазины были 

закрыты, а на дверях вывешены таблички с надписью: «Закрыто. Ушел на акцию 
протеста. Если примут Налоговый кодекс, будет дальше закрыто».  

Предприниматели требовали наложить мораторий на рассмотрение 
правительственного проекта Налогового кодекса, который, по их мнению, 
направлен на уничтожение среднего класса. Выступающие обвиняли государство 
в попытке рейдерского захвата их бизнеса с помощью нового Налогового кодекса. 

Как сообщила активист общественного движения «Відсіч» О. Сало, 16 ноября 
большинство пикетчиков готовы отправиться в Киев.  

«Сегодня не первая наша акция неповиновения, но, наверное, и не последняя, 
потому что видим, что власть не спешит прислушиваться к малому и среднему 
бизнесу. Уже принят Налоговый кодекс в первом чтении. Видно, что это не просто 
какие-то недоработки определенных статей, а делается это целенаправленно», – 
заявила координатор митинга. 

Позднее председатель Львовской обладминистрации В. Горбаль провел с 
представителями львовского предпринимательства круглый стол. По его 
результатам было решено направить к руководству государства письмо с 
предложениями и замечаниями к упомянутому проекту от львовских 
предпринимателей. Также губернатор Львовщины сказал, что привлечение 
львовских предпринимателей в процесс обсуждения нового Налогового кодекса 
продолжается. «На этой неделе мы планируем провести как минимум два круглых 
стола с участием тех предпринимателей, которые были, а также совещательных 
советов предпринимателей, для того, чтобы мы этот процесс активизировали», – 
рассказал он. 

16 ноября к всеукраинской акции протеста против принятия Налогового 
кодекса планируют более решительно подключиться и харьковчане. 4 ноября 
акцию поддержали в г. Лозовая Харьковской области, где в этот день не работали 
рынки. Как сообщил председатель Харьковской областной организации 
профсоюзов предпринимателей В. Репин в Харькове, на пл. Свободы планирует 
выйти до 2000 предпринимателей и 300 автомобилей такси. 

По его словам, заявку на проведение акции протеста в харьковский горсовет 
подал обком профсоюза таксистов. Тем временем в Киев отправится около семи 
автобусов в поддержку всеукраинской акции. 

«Мы хотим написать новый кодекс. Существующий просто не приемлем. 
Документ, написанный на 500 страницах, после 7 тыс. предлагаемых изменений – 
это уже не документ вообще. Т.е. нужно писать абсолютно новый Налоговый 
кодекс... Мы должны иметь возможность развития частного предпринимательства 
в Украине, это должно лечь в основу кодекса», – отметил В. Репин. 

Акции протеста предпринимателей 4 ноября прошли и в других регионах 
Украины, еще более массовыми, судя по заявлениям координаторов и лидеров 
профсоюзов, они могут оказаться 16 ноября. Наблюдатели отмечают, что эти 
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акции протеста в Киеве и других городах были более организованными и 
массовыми, чем все предыдущие. Но главное – предприниматели решили начать 
бессрочную акцию, которую они намерены продолжать «до победного конца». 
Они хотят, чтобы главный налоговый документ страны был принят с учетом их 
интересов и предложений, и требуют переговоров по этим вопросам с 
правительством. 

По словам многих предпринимателей, фискальные инициативы 
правительства заставляют их, работающих на едином налоге, отказываться от 
бизнеса или искать способы обмана налоговиков. «Я всегда старался играть по 
правилам. Но сейчас это не получается. Или же надо работать себе в убыток», – 
рассказывает юрист О. Журавель. По его словам, сегодня невыгодно быть 
работающим на едином налоге СПД – субъектом предпринимательской 
деятельности, как в налоговой классификации называются все предприниматели-
физлица. И он сейчас раздумывает, что выбрать – общую систему 
налогообложения или вовсе уйти в тень, занимаясь бизнесом нелегально.  

Налоговые инициативы правительства, а именно: рост ставок единого налога, 
введение обязательного пенсионного страхования и запланированное сокращение 
видов деятельности для плательщиков единого налога, поставили перед такой 
дилеммой многих предпринимателей-упрощенцев, которых всего в Украине 
насчитывается 1,1 млн человек. «На встречах люди говорят, что будут закрывать 
свой бизнес», – отмечает глава Комитета защиты предпринимательства при 
оппозиционном правительстве О. Продан. Если сегодня, по ее подсчетам, 
налоговая знает о 80 % предпринимателях-физлицах, то очень скоро эта доля 
может сильно уменьшиться. 

Этим летом предприниматели, работающие на едином налоге, столкнулись с 
резким ростом издержек. Мало того, что был увеличен сам налог, их еще и 
обязали платить единый социальный взнос в Пенсионный фонд и другие фонды 
социального страхования – от 36,62 % до 49,7 % в зависимости от условий труда. 
Причем, если СПД использует труд наемных работников, ему придется выплатить 
«соцстрах» и за них. Например, тот же О. Журавель, в юридической конторе 
которого работают три сотрудника, будет вынужден ежемесячно перечислять в 
налоговую и фонды более тысячи гривень.  

«Я понимаю, что при существующем дефиците Пенсионного фонда следует 
искать дополнительные источники доходов. Однако сейчас, когда кризис не 
закончился, многие предприниматели просто не смогут платить еще и эти сборы», 
– говорит президент Союза арендаторов и предпринимателей Украины            
В. Хмелевский. Чтобы избежать расходов, многие предприниматели планируют 
идти «в тень» или «полутень». В первую очередь, отказавшись официально 
регистрировать наемных работников. По оценкам В. Хмелевского, по всей стране 
их насчитывается примерно 5,5 – 6,5 млн человек.  

Некоторые предприниматели планируют объединиться. «Создав единое 
предприятие с коллегами-программистами, можно платить за один патент, а не по 



 9

четыре-пять», – подчеркивает программист С. Максимович. Сам он полностью 
исчезнуть из поля зрения налоговой не может, поскольку выполняет заказы 
госорганов, которые требуют работать «по-белому» и предоставлять счета. 

Однако не только растущие расходы на содержание СПД заставляют 
предпринимателей задуматься о тени. В проекте Налогового кодекса записано, что 
на едином налоге не смогут работать аудиторы, рекламщики, бухгалтеры, 
интернет-магазины и оптовая торговля. Во втором варианте кодекса этот перечень 
сокращается – право на единый налог теряют торговцы подакцизными товарами, 
охранные агентства, финансовые посредники, работающие с мобильной связью. 
Впрочем, отмечают эксперты, пока проект кодекса будет обсуждаться, этот 
перечень еще не раз пересмотрят. 

Сотрудникам, работающим в отраслях, которые попали под сокращение, 
придется платить 15 % налога на доходы физлиц. «При этом, согласно 
разъяснениям Минэкономики, оптовой торговлей считается не только продажа 
товара крупными партиями, но и продажа одной компанией другой. Т.е. владелец 
СПД не сможет продать свой товар ни одному предприятию. Даже если это будут 
два предмета», – говорит О. Продан. 

«Я просто ликвидирую предприятие и зарегистрирую новое, занимающейся 
по бумагам только розничной торговлей. По договору с поставщиками, я не могу 
ставить наценку выше 29 % стоимости товара, а если платить только 15 % 
подоходного, нетрудно посчитать, что останется мне», – объясняет киевлянин 
Дмитрий, который продает импортные товары.  

В крайних случаях предприниматели намерены решать вопросы, предлагая 
местным инспекторам взятки. Еще проще будет тем, чья работа связана с 
интеллектуальными услугами. «Если бухгалтеры не смогут работать на едином 
налоге, я ликвидирую компании и буду выдавать под именами своих клиентов 
отчеты наших сотрудников», – безапелляционно говорит один из 
предпринимателей.  

 «Если бы бизнесменам дали время адаптироваться к изменениям, многие бы 
спокойно перешли на общую систему или зарегистрировали юрлица», – считает  
О. Продан. Но хуже другое: столкнувшись с новыми правилами, украинцы могут 
потерять интерес к предпринимательской деятельности. «С началом кризиса 
многие решили начать свое дело (в этом году за шесть месяцев 
зарегистрировалось 44,5 тыс. СПД). Многие из них работают на едином налоге. 
Если все новые правила вступят в силу, будущие предприниматели подумают, 
стоит ли с этим связываться», – уверен В. Хмелевский. 

Правительство довольно резко отреагировало на массовые акции протеста 
предпринимателей, дав понять, что не отступит от своих планов относительно 
реформы фискального законодательства и намерения сверстать государственный 
бюджет следующего года, базируясь уже на положениях нового Налогового 
кодекса. Однако, с другой стороны, власть также выразила готовность идти на 
переговоры с предпринимателями и общественностью в целях достижения 



 10

разумного компромисса. 
Глава Госкомпредпринимательства М. Бродский заявил, что люди, 

пришедшие под парламент, не хотят платить налоги. По его словам, нужно 
помнить и об остальной стране, в которой живет 46 млн человек. «И они тоже 
имеют право на жизнь, на достойные зарплаты и пенсии. А то у нас говорят: «Ой-
ой-ой, какая у нас маленькая пенсия в стране – 700 грн» или «Ой-ой-ой, какая 
маленькая зарплата – 1200 грн». Так, господа, а за счет чего она будет больше, 
если у нас предприниматели отдают 200 грн и не хотят платить даже в 
Пенсионный фонд? Хоть, по сути, этого тоже мало», – отметил он.  

«Поэтому одни люди имеют право на пикеты, а другие имеют право на 
жизнь. Ребята, постепенно привыкайте к нормальной стране», – написал            
М. Бродский в своем интернет-блоге. 

Еще более резко отреагировал на акцию вице-премьер-министр С. Тигипко. 
Страсти вокруг проекта Налогового кодекса он назвал политической игрой. 
«Когда собираемся конкретно, то конкретных разговоров нет против Налогового 
кодекса. А я – за Налоговый кодекс. Почему? Так как оставаться на 181-й позиции 
налогового законодательства, которая сегодня у нас есть, из 183 стран – я против 
такого места», – сказал С. Тигипко. «Идет чисто политическая игра, которая 
приводит к тому, что просто кто-то пытается заработать баллы – политические 
баллы», – добавил он. 

Однако в ближайшее время вице-премьеру, наверное, придется несколько 
смягчить свою позицию, поскольку именно ему Премьер-министр Н. Азаров 
поручил провести встречи с руководителями и представителями общественных 
объединений малого и среднего бизнеса, чтобы обсудить и систематизировать 
предложения и замечания к Налоговому кодексу со стороны предпринимателей и 
представить их на рассмотрение правительства. Как сообщает пресс-служба 
Кабинета Министров, правительство готовится ко второму чтению проекта 
Налогового кодекса в парламенте. «Продолжается совершенствование этого 
фундаментального документа, который должен принципиально улучшить 
инвестиционный климат в стране, стимулировать деловую активность в реальном 
секторе экономики», – отмечается в сообщении. «К моменту внесения 
законопроекта на второе чтение правительство максимально учтет обоснованные 
предложения и позиции общественности и бизнеса, направленные на 
совершенствование Налогового кодекса», – утверждают в пресс-службе            
Н. Азарова. 

Сам Премьер-министр Н. Азаров прогнозирует принятие Налогового кодекса 
Верховной Радой до 19 ноября. Об этом он заявил на встрече с представителями 
миссии европейского департамента Международного валютного фонда (МВФ). 

 «Мы рассчитывали его принять, но по определенным причинам, не 
зависящим от нас, этого не удалось сделать. Сейчас мы ставим для себя дату            
19 ноября, чтобы уже с 1 декабря начать на его основе рассматривать бюджет», – 
сказал Н. Азаров.  
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Таким образом, как видим, обе стороны – правительство и протестующие 
предприниматели – настроены более чем решительно. Но договариваться им, 
видимо, все равно придется. Вопрос только в том, когда и какой будет достигнут 
компромисс.  

 
 

АКТУАЛЬНА ПРЕС-КОНФЕРЕНЦІЯ 
 

С. Горова, влас. кор. СІАЗ НБУВ 
 

Ініціативна група громади с. Плесецьке 

невдоволена результатами виборів 
 
10 листопада 2010 р. на прес-конференції в інформаційному агентстві УНІАН 

представники громади села Плесецьке Васильківського району Київської області 
закликали Президента України В. Януковича забезпечити їх конституційне право 
обирати та бути обраними. 

За словами координаторів ініціативної групи, внаслідок численних порушень 
територіальна громада Плесецького була фактично позбавлена виборчого права, і 
відбулися вибори без вибору. 

Порушення чинного закону України про місцеві вибори почалося від початку 
формування Плесецької сільської виборчої комісії, зауважив у своєму виступі 
співкоординатор ініціативної групи громади с. Плесецьке Васильківського району 
Київської області М. Неділько. За його словами, голова осередку в с. Плесецьке 
від партії комуністів офіційно заявив, що делегованих кандидатів від 
Комуністичної партії, які є членами Плесецької сільської виборчої комісії, 
місцевий осередок Комуністичної партії та районна організація Комуністичної 
партії в члени партії не приймала і до складу Плесецької сільської виборчої комісії 
не делегувала. 

Основним правопорушником, на думку координаторів ініціативної групи, 
виступила Плесецька сільська виборча комісія, яка навіть попри рішення суду «без 
обґрунтування причин не зареєструвала низку шанованих у селі людей 
кандидатами на посаду сільського голови та десятки бажаючих стати кандидатами 
у депутати», – сказано в прес-релізі наданому журналістам. 

Крім того, за словами представників ініціативної групи, у день виборів не всі 
виборчі дільниці вчасно розпочали свою роботу.  

М. Неділько повідомив, що за кандидата, який вважається сьогодні за 
законом обраним головою (В. Будько), згідно з протоколом, проголосувало            
124 особи, а проти всіх проголосували 900 осіб. Враховуючи те, що кількість 
виготовлених виборчих бюлетенів становила 2848, а кількість виборців, які 
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отримали виборчі бюлетені, – 1262 особи, «виходить, що меншість обрала владу, 
яка повинна керувати більшістю», – наголосив співкоординатор ініціативної групи 
громади с. Плесецьке Васильківського району Київської області.  

В ініціативній групі також звертають увагу на те, що згідно з чинним законом 
про місцеві вибори В. Будько є головою. Проте в Конституції зазначається, що 
волевиявлення територіальної громади в установленій формі є обов’язковим до 
виконання. В даному ж випадку, волевиявлення територіальної громади за 
протоколом – проти всіх.  

М. Неділько повідомив, що представники незареєстрованих кандидатів 
звернулись до суду з вимогою визнати результати виборів незаконними. Однак, за 
його словами, суд відмовив у розгляді позову, оскільки скаржник, колишній 
сільський голова М. Луценко, не брав участь у виборах, а отже, не має права 
оскаржувати їхні результати. 

Співкоординатор групи сказав, що вони направили декілька звернень у різні 
органи влади, однак отримали лише формальні відповіді. 

Саме тому, за словами учасників прес-конференції, мешканцям Плесецького 
довелося вдатися до крайніх заходів, таких як перекриття одеської траси, 
блокування приміщення сільської ради. Проте «акції протесту є мирними, 
законними і люди мають намір до останнього відстоювати свої виборчі права 
доти, доки в селі не будуть призначені перевибори і не буде надана можливість 
територіальній громади обрати ту владу, яку вона бажає», – наголошував М. 
Неділько. 

В ініціативній групі також повідомили про підготовку «бази для того, щоб 
звернутися до європейського суду з прав людини. Ми пройдемо всіма гілками 
судової влади в Україні і якщо у встановленому законом порядку не будуть 
відновлені порушені гарантовані Конституцією виборчі права, то будемо 
звертатися до міжнародної спільноти», – говорив, відповідаючи на запитання 
журналістів, співкоординатор ініціативної групи громади с. Плесецьке 
Васильківського району Київської області. 

 
(Інформація СІАЗ) 

 
 

ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА 
 
Голова Верховної Ради України В. Литвин переконаний, що до складу 

робочої групи з питань удосконалення виборчого законодавства, яку створив 
Президент України В. Янукович, увійдуть народні депутати. 

Відповідаючи на запитання журналістів 10 листопада, В. Литвин зазначив: «Я 
переконаний, що на установчому засіданні буде ухвалено рішення про 
розширення складу робочої групи за рахунок народних депутатів, тим паче що є 
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відповідне звернення профільного комітету, а також звернення безпосередньо від 
народних депутатів, які виявили ініціативу щодо своєї участі у роботі цієї групи». 

Керівник парламенту також зазначив, що не бачить «нічого надзвичайного» у 
тому, що сьогодні відбудеться перше засідання робочої групи, «якщо брати до 
уваги формальний бік справи». За його словами, глава держави має право вносити 
до парламенту відповідний законопроект. «Головне – щоб була робота», – додав 
В. Литвин (Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 
2010. – 10.11). 

 
*** 

Голова Верховної Ради України В. Литвин 10 листопада зустрівся з 
представниками громадських організацій воїнів-афганців, які зібралися у стін 
українського парламенту з вимогами до Президента, уряду та парламенту 
України відновити соціальні пільги для ветеранів війни.  

За підсумками спілкування з маніфестантами та з ініціативи керівника 
українського парламенту досягнуто домовленості провести переговори щодо 
усього комплексу вимог учасників бойових дій за участю представників Кабінету 
Міністрів у Верховній Раді України на початку наступного тижня. 

В. Литвин запевнив активістів громадських організацій, які представляють 
інтереси учасників бойових дій в Афганістані, у своїй готовності конструктивно 
розглянути питання щодо виконання законодавчо закріплених гарантій їхнього 
соціального захисту (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Голова Верховної Ради України В. Литвин 10 листопада зустрівся з 
президентом Палати представників Республіки Кіпр М. Карояном. 

На початку зустрічі В. Литвин подякував М. Карояну за високий рівень 
організації Європейської конференції голів парламентів, яка відбулася у червні 
2010 р. у м. Лімассол, у рамках якої відбулися зустрічі з Президентом Республіки 
Кіпр Д. Хрістофіасом та Президентом Палати представників. 

При цьому керівник українського парламенту наголосив на важливості 
подальшого розвитку політичного діалогу між нашими країнами і висловив 
сподівання, що цьому сприятиме візит Президента Республіки Кіпр в Україну, 
який заплановано здійснити в наступному році. 

У свою чергу М. Кароян зазначив, що його візит є першим офіційним візитом 
на найвищому парламентському рівні. У наших країн, сказав він, є багато 
спільного, Україна і Кіпр сповідують верховенство свободи і демократії. 
Президент Палати представників також наголосив на важливій ролі України у 
європейському регіоні. 

Під час зустрічі наголошувалося на обопільній зацікавленості у подальшому 
розширенні та розвитку міжпарламентської співпраці на всіх рівнях та наданні їй 
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системного характеру. В. Литвин і М. Кароян висловилися за інтенсифікацію 
обміну парламентськими делегаціями, зокрема, започаткуванні прямих контактів 
на рівні комітетів, і за доцільність проведення щорічних зустрічей на рівні голів 
парламентів. На думку сторін, це дасть змогу налагодити тісну взаємодію між 
парламентаріями, обмін досвідом законотворчого процесу та сприятиме спільному 
опрацюванню питань, що становлять взаємний інтерес (Офіційний сайт 
Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Заместитель Верховной Рады Украины Н. Томенко заявил, что вице-
премьер-министра по экономическим вопросам С. Тигипко используют в 
переговорном процессе с МВФ и в ситуации вокруг скандального проекта 
Налогового кодекса Украины, но он до конца этого не понимает.  

«Ведутся непростые переговоры с МВФ. В этом переговорном процессе 
максимально С. Тигипко используют, чтобы уже до конца свалить на него весь 
негатив», – подчеркнул Н. Томенко, добавив, что сам С. Тигипко в последнее 
время делает много ошибок. 

«Одна из них – считать, что малый и средний бизнес согласится на правила 
игры, которые навязывает крупный бизнес», – сказал он. 

По словам Н. Томенко, первый серьезный удар С. Тигипко уже пропустил – 
по результатам местных выборов 2010 г. «И если не изменит позицию, то шансов 
вернуться в политику в качестве ключевого игрока у него будет немного», – 
подчеркивает Н. Томенко (MIGnews.com.ua (www.mignews. 
com.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Віце-спікер М. Томенко вважає, що питання відставки Прем’єр-міністра 
М. Азарова буде порушуватися навесні наступного року.  

«По-перше, потрібно враховувати конфлікт між різними групами конкурентів 
у боротьбі за цю посаду. Але яка б група не перемагала, жодна з них не 
зацікавлена “спалити” взимку свого кандидата – А. Клюєв це, Ю. Бойко чи            
Б. Колесніков. Зима – річ неприємна, складна, особливо українська зима», – пояснив 
М. Томенко (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Комментируя данные Счетной палаты Украины о выполнении 
государственного бюджета за девять месяцев, глава Комитета Верховной 
Рады по вопросам промышленной и регуляторной политики и 
предпринимательства Н. Королевская заявила, что при сохранении 
существующих тенденций Украину неизбежно ожидает объявление 
суверенного дефолта в середине 2013 г.  

Так, Н. Королевская считает, что срыв выполнения Госбюджета в нынешнем 
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году свидетельствует о стремительной тенизации экономики, ухода бизнеса в 
«тень» в условиях тотального давления со стороны фискальных органов.  

«Даже в условиях почти пятипроцентного роста экономики правительство не 
смогло в полном объеме собрать основные налоги – НДС, налог на прибыль и 
акцизы. В итоге, дефицит бюджета Украины за три квартала 2010 г. увеличился 
более чем в два раза до 52,8 млрд грн, что выше показателя кризисного 2009 г.», – 
заявила Н. Королевская. 

По ее мнению, к провалу Госбюджета в 2010 г. привела непродуманная 
политика тотального фискального давления на предпринимателей 
(Корреспондент.net (korrespondent.net). – 2010. – 10.11).  

 
*** 

Комітет Верховної Ради з культури й духовності зробив висновок, що 
проект закону про мови, який розширює сферу застосування російської, 
суперечить Конституції.  

Про це повідомив голова Комітету Верховної Ради з культури й духовності            
В. Яворівський. 

«Наш висновок – проект суперечить Конституції. І ми пропонуємо 
парламенту не розглядати його», – заявив В. Яворівський.  

«Але це не означає, що Верховна Рада не може його розглянути», – додав він.  
Депутат від Партії регіонів В. Колесніченко зазначив: «Тепер ми чекаємо 

понеділка. Спочатку ми порушимо це питання на засіданні фракції, а потім 
повинні винести на погоджувальну раду парламенту».  

«До обіду понеділка ми вже будемо знати, чи внесуть проект до порядку 
денного наступного тижня», – додав «регіонал».  

Водночас, за інформацією рядк ЗМІ, на сьогодні для ухвалення цього 
законопроекту не вистачає 14 голосів (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
2010. – 11.11).  

 
*** 

Фракция Блока Юлии Тимошенко в Верховной Раде выступает против 
внесения изменений в Закон «О выборах народных депутатов». Об этом 
говорится в сообщении пресс-службы блока. 

«Накануне выборов в парламент, когда бы они ни состоялись, Блок Юлии 
Тимошенко настаивает на том, чтобы эти выборы проходили исключительно по 
действующему закону о выборах в Верховную Раду», – заявил депутат ВР, 
заместитель председателя фракции БЮТ С. Соболев. 

По его словам, действующий закон о выборах Верховной Рады признан 
международным сообществом как один из наиболее демократичных и честных. 

С. Соболев считает, что изменение закона накануне старта избирательной 
кампании может негативно сказаться на демократичности ее проведения 
(PRESIDENT.org.ua (http://president.org.ua). – 2010. – 10.11). 
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*** 

Комітет з питань європейської інтеграції провів круглий стіл на тему: 
«Правова уніфікація законодавства України про банкрутство: конкурсне право 
України в європейському та глобальному контексті». 

У заході, організованому спільно з Асоціацією правників України, взяли 
участь представники міжнародних інституцій, суддівського корпусу, науковці та 
юристи-практики . 

На засіданні обговорювалися питання щодо адаптації законодавства України 
до права Європейського Союзу та норм СОТ (парламентський вимір), уніфікації 
законодавства про банкрутство у контексті розробки і впровадження Женевської 
конвенції про цінні папери, а також стосовно вибору концепції реформування 
чинного законодавства України про банкрутство та уніфікації законодавства про 
банкрутство в Європейському Союзі (сучасний стан і перспективи для України). 

Вітаючи учасників круглого столу, голова комітету Б. Тарасюк підкреслив, 
що комітет традиційно надає свій майданчик для науковців, експертів права. Він 
також зазначив, що комітет завжди підтримує прагнення експертів, наукового 
середовища «допомагати в роботі комітету щодо вдосконалення законодавства 
про приведення його у відповідність до законодавства Європейського Союзу». 

Б. Тарасюк зауважив, що «законодавство про банкрутство напряму не 
регулюється правом Європейського Союзу, це є сфера регулювання кожної країни 
– члена ЄС, але воно має ідентичності в європейському законодавстві». Зокрема, 
він зазначив, що законодавство про компанії Європейського Союзу має 
відношення безпосередньо до питань банкрутства.  

Присутні наголосили на необхідності продовжувати вдосконалення чинного 
законодавство про банкрутство з урахуванням узятих Україною на себе 
міжнародних зобов’язань. Також підкреслювалося, що важливим аспектом такого 
вдосконалення є розробка положень щодо міжнародних аспектів регулювання 
відносин неспроможності (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Час проведення виборів до Верховної Ради залежатиме від того, які 
будуть внесені зміни до Конституції, заявив народний депутат від Партії 
регіонів, представник Президента у Верховній Раді Ю. Мірошниченко. 

«Нині в Конституційному Суді перебуває закон про внесення змін до 
Конституції, де в перехідних положеннях передбачена дата – жовтень 2012 р. Але 
говорити про те, яке рішення ухвалить КСУ і яке буде голосування, особливо 
друге голосування у 300 голосів, я не можу, незважаючи на те, що я є 
представником Партії регіонів», – сказав Ю. Мірошниченко (Фундацiя «Вiдкрите 
суспiльство» (http://deputat.org.ua). – 2010. – 10.11). 
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*** 
Комітет з питань боротьби з організованою злочинністю і корупцією 

заслухав питання про практику застосування законів з питань боротьби з 
організованою злочинністю у діяльності державних органів, їх посадових осіб. 

 На засіданні було заслухано звіти першого заступника міністра внутрішніх 
справ – начальника Головного управління по боротьбі з організованою 
злочинністю С. Черниха і першого заступника начальника Головного управління 
по боротьбі з корупцією та організованою злочинністю Служби безпеки України 
В. Козлова щодо здійснюваних заходів для виконання вимог Закону «Про 
організаційно-правові основи боротьби з організованою злочинністю». 

Члени комітету зазначали, що вимоги Законів «Про організаційно-правові 
основи боротьби з організованою злочинністю», «Про прокуратуру», інших 
законодавчих актів виконуються не в повному обсязі. На думку народних 
депутатів, спеціально створені державні органи для боротьби з організованою 
злочинністю «занадто повільно реагують на реальні загрози організованої 
злочинності, насамперед транснаціональної». 

Народні депутати наголошували, що не сформовано загальнодержавну 
систему організації виконання Конвенції Організації Об’єднаних Націй проти 
транснаціональної організованої злочинності, якій у листопаді поточного року 
виповнюється 10 років; Протоколу про попередження і припинення торгівлі 
людьми, особливо жінками і дітьми, і покарання за неї; Протоколу проти 
незаконного ввозу мігрантів сушею, морем і повітрям, що доповнюють 
Конвенцію.  

За підсумками обговорення комітет ухвалив рішення «вважати недостатнім 
стан реалізації вимог законодавчих актів України з питань боротьби з 
організованою злочинністю спеціально створеними державними органами для 
боротьби з організованою злочинністю». Комітет зазначає, що «діяльність 
державних органів і установ, на які Законом “Про організаційно-правові основи 
боротьби з організованою злочинністю” покладено обов’язок щодо участі в 
боротьбі з організованою злочинністю, усе ще має децентралізований і 
фрагментарний характер» (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Комітет з питань соціальної політики та праці рекомендує Верховній 
Раді прийняти за основу та в цілому проект закону про внесення змін до ст. 1 
Закону «Про загальнообов’язкове державне соціальне страхування на випадок 
безробіття». 

 Законопроектом (реєстр. № 7250), поданим Кабінетом Міністрів, 
пропонується виключити з п. 3 та абзацу 3 п. 10 ст. 1 Закону «Про 
загальнообов’язкове державне соціальне страхування на випадок безробіття», в 
яких визначається коло осіб, на яких поширюються норми цього Закону, слова 
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«військ цивільної оборони», замінивши їх словами «органів і підрозділів 
цивільного захисту» у відповідних відмінках.  

Члени комітету відзначили, що законопроект усуває законодавчу колізію, що 
виникла внаслідок прийняття Закону «Про внесення змін до деяких законів 
України щодо зменшення впливу світової фінансової кризи на сферу зайнятості 
населення», яким було внесено зміни до Закону «Про загальнообов’язкове 
державне соціальне страхування на випадок безробіття», та запроваджено 
обов’язкове державне соціальне страхування на випадок безробіття 
військовослужбовців військ цивільної оборони та особового складу воєнізованих 
аварійно-рятувальних служб (формувань).  

Проте, зазначалося на засіданні комітету, відповідно до Закону «Про правові 
засади цивільного захисту» та Указу Президента України «Про Державну 
програму перетворення військ Цивільної оборони України, органів і підрозділів 
державної пожежної охорони в Оперативно-рятувальну службу цивільного 
захисту на період до 2005 р.», військовослужбовці військ цивільної оборони 
отримали статус осіб рядового і начальницького складу служби цивільного 
захисту. 

Народні депутати підтримали проект, спрямований на практичне 
застосування положень Закону «Про загальнообов’язкове державне соціальне 
страхування на випадок безробіття» в системі МНС (Офіційний сайт Верховної 
Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Комітет з питань будівництва, містобудування і житлово-комунального 
господарства та регіональної політики рекомендує Верховній Раді прийняти у 
другому читанні проект Житлового кодексу України.  

Заступник голови комітету В. Баранов, доповідаючи законопроект (реєстр.       
№ 2307-д), зазначив, що кодексом пропонується врегулювати питання щодо 
забезпечення реалізації права громадян на житло, керування житловим фондом, 
його утримання та збереження, правовідносини фізичних і юридичних осіб, 
органів державної влади, органів місцевого самоврядування у житловій сфері. 

Народний депутат нагадав, що для доопрацювання проекту Житлового 
кодексу було створено робочу групу. Під час підготовки нової редакції проекту 
Житлового кодексу було опра- цьовано та більшою частиною враховано 
зауваження та пропозиції в першу чергу Головного юридичного управління та всіх 
суб’єктів законодавчої ініціативи. За словами В. Баранова, до комітету надійшло 
504 зауваження та пропозиції, з яких 300 було враховано повністю, 117 – 
редакційно, 25 – частково, 62 – відхилено, внесено редакційних правок – 144.  

На думку членів комітету, підготовлена редакція є більш досконалою, 
оскільки врегульовує ключові проблеми з житлових питань, а саме: 

– збереження зобов’язань держави стосовно тих громадян, які перебувають на 
квартирній черзі; 
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– удосконалення умов створення об’єднань співвласників багатоквартирних 
будинків та кооперативного будівництва; 

– складові частини плати за житло: плата за найм житла, за утримання та 
керування житлом та прибудинковими територіями, за комунальні послуги, 
відрахування на капітальний ремонт; 

– створення конкурентного ринку виконавців послуг з керування житлом, що 
включає утримання житла, проведення ремонтів, облаштування благоустрою, 
надання житлово-комунальних послуг;  

– удосконалення державного контролю і нагляду в житловій сфері шляхом 
надання додаткових функцій Державній житлово-комунальній інспекції 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 
10.11). 

 
*** 

Правоохранительные органы не ставят на главное место в своей 
деятельности вопрос политической целесообразности. Об этом заявил 
народный депутат, первый заместитель председателя Партии регионов в 
Верховной Раде М. Чечетов, комментируя возбуждение уголовного дела 
относительно экс-министра внутренних дел Ю. Луценко. 

«После избрания Президентом Украины В. Януковича никогда 
правоохранительными органами во главу угла не ставился вопрос политической 
целесообразности и политической предвзятости. Они работают только в рамках 
закона», – отметил М. Чечетов. 

Депутат подчеркнул, что В. Янукович поставил перед правоохранительными 
органами задачи по беспощадной борьбе с коррупцией и нарушениями 
законодательства (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 
2010. – 10.11). 

 
*** 

Комітет з питань екологічної політики, природокористування та 
ліквідації наслідків Чорнобильської катастрофи рекомендує парламенту 
ратифікувати Угоду (у формі обміну листами) між Україною та 
Європейським банком реконструкції та розвитку про внесення змін до 
Рамкової угоди між Україною та ЄБРР стосовно діяльності Чорнобильського 
фонду «Укриття» в Україні. 

На засіданні зазначалося, що законопроект (реєстр. № 0190) передбачає 
внесення змін до Рамкової угоди між Україною і Європейським банком 
реконструкції та розвитку стосовно діяльності Чорнобильського фонду «Укриття» 
в частині збільшення внеску України з 50 до 104,163 млн дол.  

Ратифікація Угоди, вважають народні депутати, забезпечить виконання 
Україною своїх міжнародних зобов’язань та стимулюватиме інші країни-донори 
до активного наповнення ЧФУ необхідними додатковими внесками. 
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Відповідно до розділу 1 Рамкової угоди, Україна взяла на себе зобов’язання 
доповнити ЧФУ власними ресурсами в загальному обсязі 50 млн дол. (6,51 % 
початкової оцінки вартості Плану заходів на об’єкті «Укриття» (ПЗУ) – 768 млн дол.). 

Члени комітету підкреслили, що ПЗУ, включаючи фінансові оцінки, був 
розроблений і прийнятий у 1997 р., виходячи з тогочасних уявлень про об’єкт 
«Укриття» та шляхи його перетворення на екологічно безпечну систему.  

Станом на червень 2009 р. інтегрований бюджет ПЗУ оцінювався у             
1600 млн дол. З метою спонукання донорів до пошуку додаткових внесків до ЧФУ 
для завершення ПЗУ, делегація України на засіданні асамблеї донорів 7 липня 2009 р. 
проголосила про свій додатковий внесок до ЧФУ у сумі 54,163 млн дол., зберігаючи 
незмінною частку внеску України – 6,51 %. 

На думку членів комітету, закріплення у Рамковій угоді проголошеного 
додаткового внеску України до ЧФУ забезпечить виконання Україною своїх 
міжнародних зобов’язань та стимулює інші країни-донори до активного 
наповнення ЧФУ необхідними додатковими внесками (Офіційний сайт 
Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Деякі аспекти застосування Закону «Про забезпечення рівних прав та 
можливостей жінок і чоловіків» було обговорено під час слухань у Комітеті з 
питань прав людини, національних меншин і міжнаціональних відносин.  

Голова комітету О. Зарубінський зазначив, що Закон «Про забезпечення 
рівних прав та можливостей жінок і чоловіків» не врегулював усіх проблем у 
сфері ґендерної рівності, оскільки він є рамковим і потребує подальшої 
імплементації в законодавстві, розвитку його положень у нормативно-правових 
актах, зокрема у державних цільових програмах. Він висловив сподівання, що 
слухання дасть можливість ґрунтовно проаналізувати стан виконання закону і 
дадуть конкретні імпульси для подальшої роботи як законодавчого органу, так і 
органів виконавчої влади щодо вдосконалення державної політики у сфері 
забезпечення ґендерної рівності. «Забезпечення гендерної рівності допоможе 
вирішити багато інших гострих політичних і соціальних проблем, досягти вищого 
рівня розвитку, забезпечити європейські стандарти всім громадянам – і жінкам, і 
чоловікам», – підкреслив О. Зарубінський.  

Голова підкомітету з міжнародно-правових питань та гендерної політики             
О. Бондаренко проаналізувала впровадження гендерної політики за період, що минув 
з часу ухвалення Закону.  

Під час обговорення наголошувалося також, що, за даними Держкомстату, 
розмір середньої заробітної плати жінок в Україні у 2009 р. становить 1677 грн, а 
чоловіків – 2173 грн; зарплата жінок за січень – червень 2010 р. становить у 
середньому 1860 грн, а чоловіків – 2388 грн. «Протягом 2000–2009 рр. гендерний 
розрив у середній заробітній платі населення коливався на рівні 25–30 %», – 
зазначали учасники слухань. 
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За підсумками слухань комітет планує узагальнити пропозиції учасників та 
розробити відповідні рекомендації, які мають бути надіслані структурам усіх гілок 
влади для реагування (Офіційний сайт Верховної Ради України 
(http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Голова Комітету у закордонних справах О. Білорус провів зустріч з 
головою Комітету з питань зовнішньої політики та євроінтеграції Скупщини 
Республіки Чорногорія М. Вуковичем. 

З української сторони в зустрічі, яка відбулася на прохання чорногорської 
сторони, взяли участь голова підкомітету з питань глобальної безпеки і 
міжнародного співробітництва Комітету у закордонних справах Є. Добряк та 
Надзвичайний і Повноважний Посол України в Чорногорії О. Слюсаренко.  

Сторони визначили пріоритетні напрями українсько-чорногорських 
двосторонніх відносин, підкреслили важливість подальшого їх поглиблення на 
основі взаємовигідного співробітництва та наголосили на обопільній 
зацікавленості розвитку парламентської складової міждержавної співпраці з 
огляду на діяльність груп парламентського співробітництва законодавчих органів 
обох країн. 

Голова комітету О. Білорус ознайомив членів делегації депутатської групи 
міжпарламентських зв’язків з Україною Скупщини Республіки Чорногорія із 
внутрішньополітичною ситуацією в Україні, розповів про роботу Комітету у 
закордонних справах, а також акцентував увагу на необхідності активізувати 
двосторонню співпрацю на політичному, економічному і гуманітарному рівнях. 

М. Вукович підкреслив важливість нинішнього візиту делегації до України. 
Зокрема, він зауважив, що парламентські контакти на рівні відповідних комітетів, 
а також груп з міжпарламентських зв’язків є надзвичайно важливими, та 
поінформував парламентаріїв про створення та діяльність такої групи у 
парламенті Республіки Чорногорія.  

Депутати Скупщини Республіки Чорногорія висловили сподівання, що цей візит 
сприятиме активізації двосторонньої співпраці на міжпарламентському рівні тощо 
(Офіційний сайт Верховної Ради України (http://portal.rada.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

В Верховной Раде Украины зарегистрирован законопроект «О внесении 
изменений в Закон Украины “О государственном бюджете Украины на            
2010 г.” (о погашении задолженности перед госбюджетом за субкредиты, 
предоставленные энергогенерирующим компаниям)». Об этом сообщает пресс-
служба Верховной Рады. 

Законопроект, инициированный народным депутатом от фракции Партии 
регионов П. Коржом, предусматривает урегулирование вопроса погашения 
энергогенерирующими компаниями задолженности за субкредиты перед 
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госбюджетом на сумму 356 млн грн, а также взаимной кредиторской 
задолженности на эту же сумму за потребленную электроэнергию и поставленный 
уголь, возникшей у предприятий угольной и энергетической отрасли. 

В Пояснительной записке документа говорится, что достичь цели 
предполагается путем перераспределения части источников формирования 
Спецфонда госбюджета в зависимости от вида их поступления, а именно: 
основной суммы долга по субкредитам в сумме 194 млн грн в качестве источника 
Спецфонда в части кредитования; платы за предоставление гарантий и займов, 
полученных за счет средств, привлеченных государством и (или) под 
государственные гарантии в сумме 21 млн грн и платы за пользование займами, 
предоставленными за счет средств, привлеченных государством в сумме 141 млн 
грн в качестве источника спецфонда в части доходов (МинПром – информация 
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Президент не повинен замикатися тільки на питанні виділення 
матеріальної допомоги сім’ям при народженні дитини. Про це заявила 
народний депутат КПУ А. Александровська, коментуючи ініціативу Президента  
В. Януковича щодо збільшення сум виплат матерям при народженні дитини. 

«Я думаю, якщо Президент пропонує такі речі, то, напевно, він знайшов для 
цього можливості в бюджеті, – сказала А. Александровська. – Однак тут річ не 
тільки в цьому. Ми, комуністи, давно вже говорили про те, що просто матеріальна 
допомога, яка виділяється при народженні дитини, – цього недостатньо. Тому що 
потім незмінно виникає питання, а куди подіти дитину, коли ій виповнюється два-
три роки? У нас не вистачає дитячих садків». 

«Питання майбутнього України з точки зору того, хто тут буде жити і якими будуть 
громадяни, – ширший. Звичайно, матеріальна підтримка сьогодні дуже потрібна, але хочу 
також звернути увагу, що не менш важливим є можливість батькам працювати і 
отримувати хорошу заробітну плату, тому що сьогодні багато сімей цього позбавлені», – 
зазначила А. Александровська. 

 «Тому я б не хотіла, щоб Президент замикався тільки на вузькому питанні 
виділення матеріальної допомоги сім’ям при народженні дитини. Він повинен 
працювати системно, пропонувати комплексну систему заходів. Я поки цього не 
бачу», – підсумувала перший секретар Харківського обкому КПУ (Фундацiя 
«Вiдкрите суспiльство» (http://deputat.org.ua). – 2010. – 10.11). 
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ВИКОНАВЧА ВЛАДА 
 
Президент України В. Янукович підписав і направив до Верховної Ради 

України два соціальні законопроекти, які матимуть важливе значення для 
покращення матеріального забезпечення сімей з дітьми та щодо допомоги при 
народженні дитини. Про це повідомила на брифінгу перший заступник глави 
Адміністрації Президента України І. Акімова. 

За її словами, перший законопроект – це зміни до закону України про 
держдопомогу сім’ям з дітьми щодо виплати допомоги при народженні дитини. 
Законопроект передбачає істотне збільшення загальної суми при народженні 
дитини. На першу дитину вона збільшується до 25 050 грн (на сьогодні 12 240), на 
другу – сума допомоги збільшується до 50 100 грн, третього та наступних – до  
100 200 грн. 

Вона зауважила, що особливостями цього законопроекту є те, що 
збільшується не тільки загальна сума допомоги, а й разова, що надається 
безпосередньо після народження, яка становитиме 8 350 грн. Окрім того, 
збільшується термін, протягом якого виплачується матеріальна допомога: для 
першої дитини – з 1 до 2 років, для другої – з 2 до 4 років, для третьої – з 3 до            
6 років. 

Другий законопроект передбачає внесення змін до ст. 15 Закону України 
«Про державну соціальну допомогу малозабезпеченим сім’ям». Так, відповідно до 
цього Закону, кожна малозабезпечена сім’я отримуватиме на дитину з 3 до             
13 років щомісячно не менше 250 грн допомоги, на дитину з 13 до 18 років – не 
менше 500 грн (Офіційне інтернет-представництво Президента України 
(www.president.gov.ua). – 2010. – 9.11). 

 
*** 

У зв’язку з обранням В. Голенка депутатом Луганської обласної ради 
Президент України В. Янукович задовольнив його заяву про звільнення у зв’язку 
з переходом на постійну роботу до Луганської облради. 

Іншим указом глава держави призначив головою Луганської 
облдержадміністрації В. Пристюка (Офіційне інтернет-представництво 
Президента України (www.president.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Президент Украины В. Янукович подписал Закон «О подготовке и 
реализации инвестиционных проектов по принципу “единого окна”». Такую 
информацию предоставили в пресс-службе Президента. 

Данный Закон направлен на упрощение для инвесторов порядка получения 
услуг, связанных с подготовкой и реализацией инвестпроектов. В реализации 
проектов субъектам инвестиционной деятельности должен помочь единый 
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уполномоченный орган. Закон вступит в действие с 1 января 2012 г. (УРА-
Информ (http://ura-inform.com). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Президент Украины В. Янукович обещает выполнять любое решение 
Конституционного Суда относительно определения даты следующих 
парламентских выборов. Об этом глава государства заявил, открывая заседание 
рабочей группы об усовершенствовании избирательного законодательства             
10 ноября. 

«Я не знаю, каким будет решение Конституционного Суда, который принял в 
производство изменения в Конституцию, внесенные Верховной Радой, но я как 
всегда хочу сказать, что каким бы не было решение КСУ, мы его будем 
выполнять», – подчеркнул Президент. Он также отметил, что общество и власть 
должно привыкнуть, что в Украине строится правовое государство и любые 
решения украинских и международных судов должны обязательно выполняться 
(УРА-Информ (http://ura-inform.com). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Прем’єр-міністр України М. Азаров розраховує на укладення угоди про 
уникнення подвійного оподаткування між Україною і Кіпром. Про це він заявив 
під час зустрічі з Президентом Палати представників Республіки Кіпр             
М. Карояном. 

«Ми вже багато років ведемо переговори щодо підписання конвенції про 
уникнення подвійного оподаткування. 10 років тому, коли я працював головою 
Податкової адміністрації, я починав займатися цим питанням. Я думаю, що вже 
час поставити крапку в цьому процесі та підписати відповідну угоду», – 
підкреслив М. Азаров. Він додав, що Кіпр важливий інвестиційний партнер 
України, і висловив сподівання в тому, що майбутній візит президента Кіпру в 
Україну сприятиме активізації двосторонніх відносин.  

Крім того, глава уряду подякував кіпрській стороні за підтримку 
євроінтеграційного курсу нашої держави. «Я думаю, Кіпр зацікавлений у 
запровадженні безвізового режиму з Україною, оскільки це дасть можливість 
збільшити кількість українських туристів», – наголосив він. 

Президент Палати представників Республіки Кіпр зазначив, що скоро 
очікується візит міністра фінансів Кіпру в Україну, «щоб завершити переговори, і 
ми сподіваємося, що така угода буде підписана». М. Кароян підкреслив, що його 
країна підтримує Україну на шляху вступу до ЄС. «Стосовно плану України 
приєднатися до ЄС, то ми повністю його підтримуємо. Україна завжди може 
розраховувати на підтримку Кіпру». Також, за його словами, Кіпр підтримує 
надання Україні безвізового режиму для короткострокових поїздок наших 
громадян до ЄС. Водночас він висловив зацікавленість кіпрських компаній 
інвестувати у туристичну галузь України.  
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Для активізації двостороннього співробітництва сторони домовилися 
провести спільний українсько-кіпрський бізнес-форум у Києві у І кварталі 2011 р. 
(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Прем’єр-міністр України М. Азаров вимагає від міжвідомчої робочої групи 
звіт щодо інвентаризації державних підприємств при міністерствах і 
відомствах та переліку платних послуг, які вони надають. На цьому наголосив 
глава уряду під час засідання Кабінету Міністрів.  

«Завтра спливає місяць, як на виконання мого доручення – зробити 
інвентаризацію державних підприємств при міністерствах і відомствах та платних 
послуг, які вони надають, – було утворено міжвідомчу робочу групу для аналізу 
проблеми. Я хочу побачити результати діяльності цієї робочої групи», – 
підкреслив М. Азаров, зазначивши, що аналіз послуг можна робити і місяць, і рік, 
але тим часом громадяни і підприємства щодня сплачують гроші за нібито 
послуги, які насправді органи державної влади зобов’язані надавати в межах своїх 
функціональних обов’язків.  

Крім того, за словами Прем’єр-міністра, предметом аналізу міжвідомчої 
робочої групи мають стати також факти з повідомлень ЗМІ про те, що окремі 
підприємства абсолютно злочинно марнують кошти або стають каналами 
перекачування грошей в офшори: «Якщо факти відповідають дійсності – негайно 
припинити чиновницьке свавілля». Для цього, як наголосив глава уряду, 
міжвідомчої групи не треба – є Контрольно-ревізійне управління, яке за його 
дорученням має перевірити, як витрачаються кошти, зібрані цими підприємствами 
з громадян і компаній. «Моя категорична вимога така: жодної зайвої копійки з 
людей державні органи не мають права брати, жодної копійки витрачати на свої 
забаганки чиновники не мають права», – підкреслив М. Азаров (Урядовий портал 
(www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Податкова реформа «перекриває кисень» тіньовій економіці, злочинному 
бізнесу на відшкодуванні ПДВ та кладе край наживі на громадянах. Саме тому 
навколо проекту Податкового кодексу дуже багато спекуляцій. Про це Прем’єр-
міністр України М. Азаров заявив 10 листопада, розпочинаючи засідання уряду. 

За його словами, минулого тижня в країні намагалися провести «протести 
малих підприємців». А в Тернополі опоненти влади припустилися помилки і 
заявили конкретні, на їхню думку, претензії. 

Коментуючи ці події, М. Азаров розвінчав міфи, які спекулятивно 
нав’язуються громадськості. Так, за словами Прем’єр-міністра, не відповідає 
дійсності твердження опонентів, що плата за патент збільшується у 5–10 разів: 
«Це брехня. Порівняно з чинним Законом “Про патентування деяких видів 
підприємницької діяльності” ставки збільшуються на 1,18 % – тобто менше, ніж 
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прогнозований рівень інфляції за ці роки».  
Крім того, маніпулятивними є заяви про п’ятикратне збільшення штрафних 

санкцій, оскільки насправді штрафи для малих підприємств навіть зменшуються і 
нараховуються вони лише за неподання звітності і несплату податкових 
зобов’язань. 

Прем’єр-міністр України заявив, що уряд уважно вислухав аргументи і 
претензії представників малого бізнесу та обґрунтовані з них врахував (Урядовий 
портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Уряд 10 листопада на засіданні розглянув проект довгострокової 
Загальнодержавної програми розвитку мінерально-сировинної бази України на 
період до 2030 р. Про це Прем’єр-міністр України М. Азаров повідомив, 
розпочинаючи засідання уряду. М. Азаров зазначив, що попередня програма, яка 
була розрахована лише на чотири роки, реалізована не в повному обсязі.  

Прем’єр-міністр зауважив, що збалансоване використання ресурсів держави 
та запровадження інноваційно-інвестиційного механізму надрокористування дасть 
змогу зменшити залежність національної економіки від імпорту окремих видів 
мінеральної сировини, зміцнити експортний потенціал, а також створити 
додаткові робочі місця (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Премьер-министр Н. Азаров прогнозирует инфляцию по итогам года в 
пределах 10 %. Об этом он заявил, открывая 10 ноября заседание правительства. 

Н. Азаров подчеркнул, что Кабмин был «несколько обеспокоен» ростом 
инфляции в сентябре. «Ее причиной стали не монетарные или затратные факторы, 
а ажиотажный спрос на продукты питания, обусловленный ростом мировых цен 
на зерно. Но благодаря мерам, которые приняло правительство, уже в октябре 
ситуация стабилизировалась, инфляция составила 0,5 %, а по итогам года не 
должна превышать 10 %. То есть впервые за последние годы годовая инфляция 
будет ограничена однозначным числом», – сказал он. 

Н. Азаров также оценил рост ВВП в январе – октябре на уровне 5 %. «Мы 
идем по расчетным параметрам по росту валового внутреннего продукта. Рост 
ВВП за 10 месяцев по предварительным расчетам составит приблизительно 5 %», 
– сказал Премьер. 

Он отметил, что правительству удалось стабилизировать финансово-
экономическую ситуацию в стране и удерживать дефицит государственного 
бюджета на заданном уровне (PRESIDENT.org.ua (http://president.org.ua). – 2010. 
– 10.11). 

 
*** 

10 листопада Кабінет Міністрів України затвердив склад оргкомітету, 
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який займатиметься підготовкою заходів, присвячених 25-й річниці 
Чорнобильської катастрофи. Про це під час брифінгу у Будинку уряду 
повідомив тимчасово в. о. міністра з питань надзвичайних ситуацій та у справах 
захисту населення від наслідків Чорнобильської катастрофи М. Болотських. 

«Щойно розпорядженням Кабінету Міністрів був затверджений персональний 
склад оргкомітету, до якого входять 49 осіб. Це міністри, науковці, політичні 
діячі, керівники громадських організацій. Очолює комітет Прем’єр-міністр 
України М. Азаров», – зазначив М. Болотських. 

Тимчасово в.о. міністра повідомив, що 20–23 квітня 2011 р. у Києві 
відбудеться міжнародна науково-практична конференція «25 років 
Чорнобильської катастрофи. Безпека майбутнього», де будуть розглянуті й 
проаналізовані питання щодо мінімізації наслідків Чорнобильської катастрофи. 
«Це дуже серйозний і масштабний захід, в якому братимуть участь президенти 
Російської Федерації, Білорусі та глави інших країн. Братиме участь також 
Генеральний секретар ООН, який уже дав згоду на участь у конференції», – 
підкреслив М. Болотських. 

Крім того, урядовець наголосив, що після нещодавньої робочої поїздки 
першого віце-прем’єр-міністра України А. Клюєва до Чорнобиля було окреслено 
чіткі робочі питання для виконання проблемних завдань. «Після цієї робочої 
поїздки вперше за останні роки фінансування всіх Чорнобильських програм 
проходить без збоїв і на 100 %», – зазначив тимчасово в.о. міністра (Урядовий 
портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Одним з головних напрямів розвитку інновацій в Україні є налагодження 
тісної кооперації між науковцями та бізнесменами, залучення приватного 
капіталу до розвитку інновацій. Про це віце-прем’єр-міністр С. Тігіпко заявив          
9 листопада на Міжнародній конференції «Від прикладних досліджень до 
підприємництва: сприяння новим інноваційним підприємствам і компаніям, 
пов’язаним з освоєнням результатів академічних досліджень». 

С. Тігіпко наголосив, що вже найближчим часом інноваційні підприємства 
будуть відігравати більш значну роль у формуванні національного ВВП. За його 
словами, лише експорт програмного забезпечення та продаж за кордон авторських 
прав щороку забезпечує до країни надходження майже у 1 млрд дол. Крім того, він 
наголосив, що створення зони вільної торгівлі з Євросоюзом значно посилить 
конкуренцію і викличе підвищений запит промисловості на інновації. 

Урядовець вважає, що істотно прискорити розвиток галузі може 
використання механізмів державно-приватного партнерства. На думку С. Тігіпка, 
актуальним є створення державного венчурного фонду, який буде співфінансувати 
інноваційні проекти разом з приватним капіталом. «Це вигідно і для держави, і для 
бізнесу: держава буде впевнена в реалістичності проекту, оскільки бізнес його вже 
детально проаналізував, а підприємці отримають розділення ризиків, яке для них 
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дуже важливе. Використання такої схеми роботи дасть змогу нам наблизити науку 
до бізнесу», – підкреслив віце-прем’єр-міністр. Він також заявив про необхідність 
збільшення державної підтримки університетів, які здійснюють наукові 
дослідження (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 9.11). 

 
*** 

9 листопада відбулося підписання Генеральної угоди про регулювання 
основних принципів і норм реалізації соціально-економічної політики і 
трудових відносин в Україні на 2010–2012 рр. Це Х Генеральна угода, укладена 
за часів незалежності України.  

У церемонії підписання Генеральної угоди взяли участь: від уряду України – 
Прем’єр-міністр України М. Азаров, від сторони роботодавців – голова Спільного 
представницького органу сторони роботодавців на національному рівні            
О. Мірошниченко, від сторони профспілок – керівник Спільного 
представницького органу всеукраїнських профспілок та профспілкових об’єднань 
для ведення колективних переговорів та соціального діалогу на національному 
рівні, голова Федерації профспілок України В. Хара. 

Cам факт підписання цього документа – знакова подія в житті суспільства, 
оскільки Генеральною угодою закладено основи трудових та соціально-
економічних відносин у державі на наступні два роки. Підписанню Генеральної 
угоди передував тривалий та непростий переговорний процес, але попри всі 
складнощі сторонам вдалося досягти взаєморозуміння. 

Оцінюючи в цілому зміст угоди, підписанти підкреслили її соцiально-
орiєнтовний характер та те, що вона містить ряд принципово нових положень, 
спрямованих на реформування системи оплати праці. 

Насамперед, у новій Генеральній угоді набагато більше уваги приділено 
процедурі соціального діалогу. Зокрема, сторони домовилися: вважати, що 
висновки та рекомендації, прийняті за результатами проведення соціального 
діалогу, є обов’язковими для розгляду органами державної влади, організаціями, 
до яких вони надсилаються, з наступним інформуванням соціальних партнерів. 

 Кабінет Міністрів узяв на себе зобов’язання утворити за участю 
представників соціальних партнерів при центральних органах виконавчої влади та 
державних колегіальних органах, які приймають відповідно до їх повноважень 
рішення про зміну й регулювання тарифів і норм для населення (на 
електроенергію, газ, послуги транспорту і зв’язку), постійно діючі тристоронні 
дорадчі органи.  

Одним із ключових є розділ угоди, в якому визначено зобов’язання сторін 
щодо сприяння розвитку виробництва та забезпечення продуктивної зайнятості.  

Одним з найважливіших залишається питання оплати праці. Так, сторони 
домовилися забезпечити зростання середньої заробітної плати в цілому по Україні 
в 2010 р. не нижче, ніж на 17,8 % від рівня 2009 р., в 2011 р. – не нижче, ніж на 15 
% від рівня 2010 р., в 2012 р. – не нижче ніж на 16 % від рівня 2011 р. (Урядовий 
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портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 9.11). 
 

*** 
Министр образования и науки Д. Табачник считает нецелесообразной 

сдачу госслужащими экзамена на знание Конституции при приеме на работу. 
«Я не вижу ничего страшного в том, если, к примеру, министр 

здравоохранения не знает всех положений Конституции. Важно, чтобы он 
разбирался качественно в своей сфере», – сказал министр. 

Кроме того, он добавил, что придерживается такого же мнения и в отношении 
истории и украинского языка. 

При этом Д. Табачник подчеркнул, что считает одним из признаков наличия 
интеллектуальной развитости всестороннюю осведомленность человека 
(MIGnews.com.ua (www.mignews.com.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Комісія з питань зміцнення демократії й утвердження верховенства 
права буде займатися конституційною реформою. Про це заявив голова комісії, 
створеної Президентом В. Януковичем, «регіонал» С. Головатий. 

«У нас буде декілька тактичних напрямів роботи. Перше – виконання 
Україною зобов’язань перед Радою Європи... Друге – потрібно “підчистити” наше 
законодавство відповідно до рекомендацій Венеціанської комісії. Третій напрям – 
конституційна реформа», – сказав він. 

Відповідаючи на питання, з яких питань будуть прийматися перші рішення 
комісії, С. Головатий заявив: «Насамперед я запропоную розглянути два сектори 
законодавства, які вивчала Венеціанська комісія на останньому засіданні, – 
законодавство про судоустрій та статус суддів, а також закон про мирні зібрання». 

«Щодо них Венеціанська комісія висловила надзвичайно багато критичних 
зауважень. Наше завдання – опрацювати її рекомендації та привести наше 
законодавство у відповідність з ними», – додав він (Українська правда 
(www.pravda.com.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

10 ноября на заседании Кабинет Министров Украины по представлению 
министра экономики В. Цушко принял решение об увольнении Т. Рудь с 
должности председателя Государственной инспекции по контролю за ценами 
Минэкономики. Как сообщают источники СМИ, 9 ноября дома у Т. Рудь прошел 
обыск, после чего она была задержана на 72 часа. 

Обыск и задержание проводились в рамках расследования уголовного дела, 
возбужденного в отношении первого заместителя начальника и начальника одного 
из отделов Госцен- инспекции в Киевской области, которые были задержаны 
ранее за вымогательство и получение взятки от директора частного предприятия 
за неналожение штрафных санкций (МинПром – информация бизнес-класса 
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(http://minprom.ua). – 2010. – 10.11). 
 

*** 
Кабинет Министров Украины намерен повысить плату за использование 

российской авиацией научно-испытательного тренажерного комплекса 
авиации (НИТКА) в крымском городе Саки. Об этом журналистам рассказал 
министр обороны Украины М. Ежель. 

По его прогнозам, ставка аренды будет повышена уже в следующем году. 
«Все же дорожает, газ дорожает», – отметил министр. Он также сообщил, что на 
базе полигона, где находится комплекс НИТКА, планируется создать 
государственное предприятие Министерства обороны, в котором не будет 
воинской части (УРА-Информ (ura-inform.com). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Проведение очередных выборов в Верховную Раду в 2011 г. будет 
технически сложным. Об этом заявил глава Администрации Президента             
С. Левочкин на брифинге. 

«Технические проблемы будут. Потому что первый вопрос – это создание 
избирательного закона. Второй – это начало процедуры выборов, третий вопрос – 
это начало финансирования процедуры выборов, ведь это бюджетная тематика. 
Проблем будет немало», – сказал С. Левочкин. 

Вместе с тем, по его словам, решение относительно даты проведения 
парламентских выборов можно будет принимать лишь после получения 
соответствующих разъяснений Конституционного Суда.  

Также глава АП сообщил, что по результатам сегодняшнего заседания 
рабочей группы по совершенствованию избирательного законодательства 
Президент поручил начать работу по подготовке новых редакций Законов: «О 
выборах народных депутатов Украины»; «О выборах Президента Украины», «О 
выборах депутатов Верховной Рады АР Крым, местных советов и сельских, 
поселковых, городских председателей», – с перспективой упорядочения этого 
законодательства в Избирательном кодексе. 

Также глава АП сообщил, что Президент В. Янукович выступает за 
смешанную партийно-мажоритарную систему выборов в парламент. По словам           
С. Левочкина, позиция главы государства по данному вопросу связана с тем, что 
такая модель обусловлена Конституцией Украины, а также отражает пожелания 
самих избирателей (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). 
– 2010. – 10.11). 

  
*** 

«Деятельность оппозиции мешает украинской власти получить 
положительный результат на саммите Украина – ЕС, который состоится в 
Брюсселе 22 ноября». Об этом заявил глава Администрации Президента Украины 



 31

С. Левочкин на брифинге 10 ноября. 
«У нас идут очень тяжелые переговоры. И я с сожалением могу сказать, что 

украинская оппозиция пытается сделать все возможное, чтобы саммит был 
неуспешным по темам зоны свободной торговли и безвизового передвижения 
украинских граждан», – сказал, в частности, С. Левочкин. «Для оппозиции важнее 
неуспех власти, чем успех Украины, но мы все же надеемся на оптимальный 
результат», – добавил глава Секретариата В. Януковича (REGNUM 
(www.regnum.ru). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Министр юстиции, руководитель рабочей группы по совершенствованию 
избирательного законодательства А. Лавринович выступает за отказ блоков 
политических партий от участия в выборах всех уровней. 

В случае принятия такого решения, БЮТ и Блок В. Литвина в следующем 
составе Верховной Рады представлены не будут. 

«Мы осознаем также и то, что первый шаг, сделанный сейчас при этих 
местных выборах – отказ от признания блоков политических партий как субъектов 
избирательного процесса – является истинно необходимым для Украины», – 
сказал он на заседании рабочей группы. 

А. Лавринович отметил, что участие блоков в выборах в результате дает 
возможность избегать отдельным их членам политической ответственности. 

Кроме того, он выразил мнение, что выборы, в частности в Верховную Раду, 
следует проводить по смешанной системе, а также необходимо обеспечить право 
граждан давать оценку работе отдельных политиков и политических партий, 
которых они делегировали в органы власти. 

Он призвал членов рабочей группы подготовить свои предложения по 
совершенствованию избирательного законодательства, чтобы можно было 
быстрее достичь конкретных результатов в работе группы (Утро-Украина 
(www.utro.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Міністр юстиції О. Лавринович пропонує запровадити змішану систему 
на виборах до Верховної Ради. Про це він заявив, виступаючи на засіданні 
робочої групи з питань вдосконалення виборчого законодавства. 

«З моєї точки зору, ми можемо пропонувати для розгляду як робочу версію 
проект закону, який буде базуватися на змішаній виборчій системі, з тим, щоб 
громадяни обирали як політичну силу, так і тих конкретних представників своїх, 
яких вони можуть знати по імені і в обличчя», – зазначив міністр. 

Коментуючи перебіг попередньої виборчої кампанії О. Лавринович заявив, 
що відмова у реєстрації блокам політичних партій є «об’єктивно необхідною для 
України, оскільки наявність такого суб’єкта (виборчого процесу) давала змогу 
уникати політичної відповідальності» (Українська правда (www.pravda.com.ua). – 
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2010. – 10.11). 
*** 

Міністерство транспорту та зв’язку України організує та впорядкує на 
законодавчому рівні комбіновані перевезення вантажів. Наразі виноситься на 
публічне громадське обговорення законопроект «Про комбіновані перевезення». 

Враховуючи інтереси держави і суспільства щодо інтеграції економіки 
України до європейської, розвиток експорту транзитних послуг, зниження 
транспортної складової в ціні продукції, особливості транспортного процесу, 
прийняття законопроекту прискорить розвиток сучасних способів доставки 
вантажів. 

Впровадження Закону України «Про комбіновані перевезення» дасть змогу 
гармонійно поєднати на ринку транспортних послуг усі види сучасного 
транспорту на основі ефективного освоєння перспективних форм організації 
вантажних комбінованих перевезень, забезпечити інформаційну та технологічну 
взаємодію транспорту з митницями та іншими виробничими і фінансовими 
структурами (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Міністерство економіки ініціює дозвіл приватизації державних 
підприємств «Антонов», «Харківський електромеханічний завод», 
«Ровенькиантрацит» і «Свердловантрацит». Про це ідеться в розробленому 
міністерством законопроекті, яким пропонується внести зміни до Законів «Про 
приватизацію державного майна» та «Про список об’єктів права держвласності, що не 
підлягають приватизації». 

Законопроект пропонує нову редакцію додатків до Закону «Про список об’єктів 
права держвласності, що не підлягають приватизації», які забороняють приватизацію 
державних об’єктів. 

Крім цих підприємств зі списку виключені Національний виставковий центр 
України, виробниче об’єднання «Київприлад», спеціальне виробництво 
державного підприємства «Завод “Арсенал”», готель «Спорт», центральна 
навчально-тренувальна база з ковзанярського спорту «Льодовий стадіон», 
державне науково-виробниче підприємство «Об’єднання “Комунар”». 

Цим же законопроектом Міністерство економіки ініціює дозвіл приватизації 
теплоелектроцентралей, метрополітенів, майнових комплексів підприємств 
авіаційної промисловості (Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 
10.11). 
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ПОЛІТИКА 
 
Блок Ю. Тимошенко вимагає від влади не змінювати чинний закон про 

вибори народних депутатів напередодні наступних парламентських виборів. 
Про це заявив прем’єр-міністр опозиційного уряду С. Соболєв. 

«В. Янукович звик грати з правилами, а не за правилами. Оцінка громадян 
України й міжнародної спільноти місцевих виборів, які відбулися в Україні            
31 жовтня, демонструє, що це були найбрудніші, нечесні і недемократичні вибори. 
Ми маємо зараз змінене законодавство, яке грало виключно проти демократії, 
проти законного вибору громадян», – підкреслив політик. 

«Саме тому напередодні виборів до парламенту, коли б вони не відбулися, 
Блок Юлії Тимошенко наполягає на тому, щоб ці вибори відбувалися виключно за 
діючим законом про вибори до Верховної Ради», – заявив С. Соболєв. 

При цьому глава опозиційного уряду додав, що цей закон визнаний 
міжнародною спільнотою як один з найбільш демократичних і чесних. Він дав 
можливість і в 2006 р., і в 2007 р. провести вибори згідно з європейськими 
стандартами і дав можливість почергово – то опозиції, то більшості – перемагати 
на виборах. 

«Є принципово важливим, щоб наступні вибори до Верховної Ради 
відбувалися згідно з діючим законодавством, яке відповідає європейським 
стандартам», – резюмував він (Фундацiя «Вiдкрите суспiльство» 
(http://deputat.org.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Лидер «Фронту змін» А. Яценюк считает, что результат партии на 
местных выборах, прошедших 31 октября, мог быть лучше. При этом он 
добавил, что полученный партией результат вскрыл много вещей внутри 
политсилы, которые надо менять.  

Также А. Яценюк заявил, что главной задачей партии является достижение 
второго результата на следующих парламентских выборах и первого – на 
президентских. 

«Вместе с тем, я горжусь своей командой – это те люди, которые несут идею, 
с которой они могут побороться за голоса. Так что, третий результат – это хорошо. 
Задача на ближайшее будущее – сделать партию второй на парламентских 
выборах, а в 2015 г. – первой на президентских», – сказал А. Яценюк 
(Корреспондент.net (http://korrespondent.net). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Экс-премьеру Ю. Тимошенко выгодна нынешняя система выборов, которая 
позволяет торговать местами в списках ее партии «Батьківщина» и партийными 
должностями. Об этом заявил председатель Госкомпредпринимательства М. Бродский. 
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«Ю. Тимошенко выгодна нынешняя несовершенная система выборов. Места 
в БЮТ с 2006 г. продаются всем подряд – лишь бы заплатили. Поэтому там 
столько скандалов: начиная с банальных перебежчиков и до педофилов и убийц… 
Поэтому от нее разбегались люди. Они платили нужную сумму, обеспечивая 
“неприкасаемость”, а потом считали себя свободными от обязательств», – отметил 
М. Бродский (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. 
– 10.11). 

 
*** 

Отказав в доверии партии «Сильна Україна» украинцы проголосовали 
против социально-экономических экспериментов над людьми. Об этом заявил 
первый секретарь Коммунистической партии Украины П. Симоненко. 

По его мнению, такие эксперименты проводит председатель партии «Сильна 
Україна», вице-премьер-министр по вопросам экономической политики            
С. Тигипко.  

«Фактор, вселяющий в коммунистов оптимизм, – серьезное поражение на 
октябрьских выборах С. Тигипко, наиболее “раскрученного” в данный момент 
проповедника так называемых “непопулярных реформ”. Возглавляемая им 
“Сильна Україна” взяла втрое меньше голосов, чем предрекали ее буржуазные 
социологи», – заявил П. Симоненко (МинПром – информация бизнес-класса 
(http://minprom.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Премьер-министр оппозиционного правительства С. Соболев не 
исключает, что Конституционный Суд примет такое решение, по которому 
большинство в Верховной Раде само будет определять дату проведения 
следующих парламентских выборов.  

«Я бы не говорил сегодня, что все прогнозируемо и понятно. Убежден, что в 
Партии регионов и Администрации В. Януковича кусают локти из-за того, что 
выборы в парламент не объявили еще полгода тому назад, когда рейтинг Партии 
регионов и лично В. Януковича зашкаливал», – сказал С. Соболев. 

По его словам, эти выборы показали, что катастрофичность падения рейтинга 
Партии регионов является устойчивым и вряд ли они из этого выйдут. «Потому я 
не утверждал бы однозначно, что КСУ примет решение о проведении выборов в 
2012 г. Я не исключаю, что аналитики с Банковой подскажут Конституционному 
Суду (а такой опыт есть) утвердить решение, позволяющее играть на все фронты и 
еще и думать о дате выборов. Еще один возможный вариант – будет утверждено 
решение о марте 2011 г., потому что до 2012 г. Партия регионов не доживет, так 
же и В. Янукович с рейтингом выше хотя бы 20 %», – сказал С. Соболев 
(MIGnews.com.ua (www.mignews.com.ua). – 2010. – 10.11).  
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*** 
Лидер партии «Гражданская позиция» А. Гриценко считает, что 

объединение оппозиции с целью не допущения еще большей узурпации власти – 
это стратегическое задание. Об этом он сказал в эфире «5 канала», сообщает 
пресс-служба телеканала. 

«Стратегическое задание оппозиции перед парламентскими выборами – не 
допустить Януковича навсегда, а это значит не допустить, чтобы в новом 
парламенте не было 300 голосов у Партии регионов вместе с ее сателлитами 
коммунистами, Тигипко и Литвином. Потому что, если у них будет 300 голосов – 
выборов Президента больше не будет, Президента будут избирать в парламенте и 
переизбирать В. Януковича столько раз, сколько нужно. И тогда Украина, скорее 
всего, превратится в юго-западный территориальный округ Российской 
Федерации», – заявил политик.  

А. Гриценко заверил, что будет делать все, «чтобы оппозиция на выборы 
пошла одной колонной, и для этого отбросили все второстепенные вещи, которые 
разъединяют» (Главком: Новости политики и экономики // Гриценко намерен 
объединить оппозицию на выборы (http://glavcom.ua). – 2010. – 11.11).  

 
 

ЕКОНОМІКА 
 
Союз молочних підприємств заявляє про зниження виробниками цін на 

сир на 10–20 %. Про це на прес-конференції сказав голова ради директорів Союзу 
В. Чагаровський. 

«Зниження фактично відбулося від 10 % до 20 % залежно від виробника», – 
сказав він. В. Чагаровський уточнив, що маються на увазі відпускні ціни 
виробника, і зазначив, що в роздрібних мережах ціна на цю продукцію знизиться 
протягом двох тижнів. «У мережах реакція на зниження (оптово-відпускних) цін 
іде приблизно два тижні», – сказав він.  

При цьому В. Чагаровський зазначив, що подальшого зниження цін на тверді 
сири й вершкове масло не буде.  

Щодо цін на молочну продукцію з незбираного молока, він спрогнозував 
підвищення в межах 5 % до кінця року.  

Як повідомлялося, 5 листопада АМКУ зобов’язав 11 молокопереробних 
підприємств поетапно знизити оптово-відпускні ціни на молоко, сметану, 
вершкове масло й твердий сир (Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. 
– 9.11). 

 
*** 

Кабмін виділив зі стабфонду 80 млн грн на закупівлю з метою надання 
сільськогосподарським виробникам у фінансовий лізинг племінної худоби, 



 36

вітчизняної агропромислової техніки та обладнання. Про це йдеться в 
постанові Кабміну № 1013 від 1 листопада. 

Згідно з постановою, уряд виділив МінАП за рахунок коштів стабфонду на 
поворотній основі 80 млн грн для закупівлі племінних нетелів і корів, вітчизняної 
техніки і обладнання для агропромислового комплексу з наступною їх реалізацією 
аграріям на умовах фінансового лізингу. 

Джерелом покриття цих витрат уряд встановив надходження від цільового 
розміщення державних цінних паперів. 

Крім того, даним документом Кабмін вніс зміни до порядку використання у 
2010 р. коштів стабфонду на здешевлення кредитів, фінансування інвестиційних 
проектів, державних програм в АПК. Так, на 80 млн грн до 1483,07 млн грн 
скорочена стаття витрат цих коштів на безповоротній основі. 

Зокрема, на 70 млн грн до 30 млн грн скорочені витрати на часткову 
компенсацію вартості складної сільгосптехніки вітчизняного виробництва; на            
2 млн грн до 10,423 млн грн – на кредиторську заборгованість 2009 р. за поданням 
держпідтримки обслуговуючих кооперативів. 

На 8,4 млн грн до 63,501 млн грн – на кредиторську заборгованість 2009 р. 
щодо виплати тваринницької дотації. 

Також зміни внесено до розпорядження Кабміну № 1833 від 15 вересня, яким 
виділялися кошти стабфонду на здешевлення кредитів, фінансування 
інвестиційних проектів державних програм в АПК. 

Зокрема, на 70 млн грн до 875,299 млн грн скорочені витрати (на 
безповоротній основі) на часткову компенсацію вартості складної вітчизняної 
сільгосптехніки; на 1,6 млн грн до 10,463 млн грн – кошти на надання держпідтримки 
обслуговуючим кооперативам (Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 9.11). 

 
*** 

Чистий прибуток «Укрпошти» за дев’ять місяців 2010 р. зріс порівняно з 
аналогічним періодом 2009 р. на 13,1 % і становив 19,9 млн грн.  

Згідно з повідомленням компанії, дохід підприємства за звітний період зріс на 
9,4 % і становив 3,720 млрд грн.  

При цьому понад 2 млрд грн доходу отримано від послуг зв’язку, що на 11 % 
більше, ніж рік тому. 

Основну частку в загальній структурі доходів компанії становили доходи від 
доставки пенсій і грошової допомоги – 34,8 % від усіх доходів за дев’ять місяців 
2010 р. 

Частка доходів від доставки письмовій кореспонденції становила 19,6 %, від 
фінансових послуг – 12 %, від доставки друкованих і періодичних видань – 7,9 %, 
посилок – 5 %, від торгівлі – 5,2 %, від комерційних послуг – 2,5 %, від інших 
послуг – 12,8 %. 

Рентабельність підприємства за звітний період не змінилася й становила           
0,5 %. 
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«Укрпошта» – національний оператор поштового зв’язку, має у своєму складі 
понад 15 тис. відділень поштового зв`язку, з них понад 11 тис. – у сільській 
місцевості, які надають послуги населенню на всій території України. На 
підприємстві працюють близько 110 тис. працівників.  

Компанія обслуговує майже 15 млн абонентських поштових скриньок, має 
прямий поштовий обмін із 72 країнами світу, обслуговує 37 магістральних 
автомобільних маршрутів довжиною понад 29,4 тис. км і три авіаційні маршрути 
для перевезення пошти й друкованих видань.  

Підприємство щорічно розповсюджує понад 1 млрд примірників періодичних 
друкованих видань, пересилає сотні мільйонів одиниць письмової кореспонденції, 
здійснює десятки мільйонів поштових переказів (Економічна правда 
(www.epravda.com.ua). – 2010. – 9.11). 

 
*** 

Загальні активи банків України в жовтні зросли на 1,3 %, або на 13,5 млрд грн, – 
до 1077,6 млрд грн, повідомляє НБУ.  

Згідно з повідомленням, з початку 2010 р. загальні активи банків збільшилися 
на 7,6 %, або на 75,7 млрд грн, з 1 001,9 млрд грн. 

Як повідомлялося, загальні активи українських банків у вересні збільшились 
на 2,2 %, або на 22,9 млрд грн. 

У структурі загальних активів частка готівки, банківських металів і засобів в 
Нацбанку становить 5,2 %, кредитних операцій – 69,6 %, вкладень у цінні папери – 
7,1 %. 

Зобов’язання банків у жовтні зросли на 1,4 %, або на 10,6 млрд грн, – до            
795,4 млрд грн. 

За 10 місяців їх обсяг збільшився на 4 %, або на 30,9 млрд грн, з            
764,5 млрд грн. У їх структурі на початок листопада частка коштів фізичних осіб 
становитиме 32,7 %, кредитів і депозитів інших банків – 20,9 %, коштів суб’єктів 
господарювання – 17,8 %. 

У структурі коштів населення строкові вклади становлять 198 млрд грн, або 
76,2 % їх загальної суми, а кошти «до запитання» – 62 млрд грн, або 23,8 % 
(Економічна правда (www.epravda.com.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Батон «Нива» снова стал дороже. Теперь его можно купить по 3,10 грн, в 
пакете – за 3,40 грн, а нарезанный по 3,50 грн.  

В начале октября батон «Нива» уже стоил 3,10 грн, но через несколько дней, 
после вмешательства правительства, вернули старую цену – 2,80 грн. И вот снова 
цены взлетели.  

«Батон не относится к социальным сортам хлеба, цены на которые 
регулируются. В состав социального хлеба входят только вода, мука и соль, в 
батон добавляются маргарин и растительное масло. Поэтому мы имели право 
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повысить на него цену», – объяснили в пресс-службе «Киевхлеба». Кроме того, 
пресс-служба отмечает, что в течение года повышалась цена на муку, а с 1 ноября 
на предприятии повысили заплату сотрудникам на 15 % (Главком: Новости 
политики и экономики // В Киеве снова подорожал хлеб (http://glavcom.ua). – 
2010. – 10.11). 

 
*** 

Министерство промышленной политики заявляет о возможных 
проблемах экспорта металлопродукции украинских металлургических 
предприятий после 2015 г. из-за постепенного сокращения поставок в Турцию. 
Об этом на балансовом совещании по проблемам горно-металлургического 
комплекса сообщил заместитель министра промышленной политики С. Беленький.  

«Значительную часть металлопродукции на сегодняшний день мы поставляем 
в Турцию. Турция активно развивает свои производственные мощности, и не 
позднее как в 2014 г. наш экспорт в Турцию сократится практически до нуля», – 
отметил он.  

По мнению С. Беленького, европейский рынок будет закрыт для 
высвободившего объема экспорта украинской металлопродукции. «Если у кого-то 
есть иллюзии, что те объемы, которые мы поставляем в Турцию, мы сможем 
продать на рынке Европейского Союза, то это не так. Относительно недолгим у 
нас было заседание контактной группы по стали между Украиной и Европейским 
Союзом... Европейцы недвусмысленно намекнули, что продать освободившиеся 
объемы на рынках Европейского Союза нам вряд ли удастся, они будут применять 
соответствующие защитные меры», – отметил С. Беленький.  

Как сообщалось, в сентябре на турецких заводах выплавка стали возросла на 
17,9 %, до 2,5 млн т (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). 
– 2010. – 10.11). 

 
*** 

Прирост объемов производства стали в октябре 2010 г. в Украине 
составил более 6 %. Об этом сообщила 10 ноября пресс-служба 
Минпромполитики Украины. 

Согласно источнику, под председательством заместителя министра 
промышленной политики Украины С. Беленького состоялось очередное заседание 
балансового совета. В ходе заседания участники подвели итоги работы 
предприятий ГМК и рассмотрели распределение основных видов сырья на 
следующий месяц. По итогам работы металлургического комплекса в течении 10 
месяцев этого года наблюдается прирост объемов производства основных видов 
продукции от 3 % до 22 %. В частности, за январь – октябрь этого года железной 
руды было выпущено на 22 % (по сравнению с аналогичным периодом прошлого 
года) больше, концентрата – на 21 %, агломерата – на 14 %, общего проката – на 
11 %, стали – на 10 % и чугуна – на 7 %. 
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Следует отметить, сообщает пресс-служба, положительные результаты 
работы ГМК и в течение октября в соответствии с сентября этого года. Так, в 
прошлом месяце украинские меткомбинаты выплавили почти на 180 тыс. т 
больше стали (прирост 6,6 %), на 67 тыс. т больше чугуна (прирост 3 %), на            
135 тыс. т общего проката (прирост 5,3 %), на 222 тыс. железной руды (прирост 
3,5 %), на 518 тыс. т агломерата (прирост 17 %) (REGNUM (www.regnum.ru). – 
2010. – 10.11). 

 
*** 

Государственный концерн «Ядерное топливо» выбрал государственное 
предприятие «Украинский научно-исследовательский и проектно-
изыскательский институт промышленной технологии» 
(УкрНИПИпромтехнологии, Желтые Воды, Днепропетровская обл.) 
разработчиком технико-экономического обоснования строительства в 
Украине завода по производству ядерного топлива. Об этом сообщает пресс-
служба госконцерна. 

Ядерное топливо определило победителя тендера 5 ноября. Стоимость 
разработки ТЭО составит 4,2 млн грн (с НДС). Согласно результатам торгов, 
платеж за ТЭО может быть осуществлен после завершения его разработки с 
отсрочкой в 60 дней. 

ГП «УкрНИПИпромтехнологии» должно будет разработать ТЭО в период с 
ноября 2010 г. по апрель 2011 г. 

В тендере также принимало участие госпредприятие «Восточный горно-
обогатительный комбинат» (Желтые Воды), которое высказало готовность 
разработать ТЭО за 4,8 млн грн. Кроме того, участником торгов также был 
славутичский филиал ГП «Государственный научно-технический центр по 
ядерной и радиационной безопасности» (Славутич, Киевская обл.), который 
оценил разработку документа в 4,05 млн грн. 

Стороны закрепили договоренности о том, что завод мощностью 400 т урана 
в год может быть введен в эксплуатацию в 2012 г. при условии ускоренного 
выбора украинской стороной и утверждения площадки для размещения 
предприятия, разработки ТЭО. Кабмин планирует вложить 250 млн долл. в 
строительство нового завода по переработке урана на базе 
Новоконстантиновского месторождения (МинПром – информация бизнес-класса 
(http://minprom.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Мінекономіки ініціює дозвіл приватизації теплоелектроцентралей, 
метрополітенів та майнових комплексів підприємств авіаційної 
промисловості. Про це йдеться в розробленому міністерством законопроекті, 
яким пропонується внести зміни до Законів «Про приватизацію державного 
майна» та «Про список об’єктів права держвласності, що не підлягають 
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приватизації».  
Згадані підприємства пропонується виключити зі списку об’єктів, які 

забезпечують життєдіяльність держави, мають загальнодержавне значення і не 
підлягають приватизації. 

З цього списку також пропонується виключити майнові комплекси 
підприємств, провідних виробництво основної залізничної техніки – електровозів, 
тепловозів, дизельних поїздів, вагонів. 

Разом з тим законопроект передбачає заборону на приватизацію підприємств-
адміністраторів державних реєстрів, інших інформаційних систем, які 
утримуються за рахунок держбюджету. 

Також до списку об’єктів, що не підлягають приватизації, пропонується 
включити підприємства, що входять до складу держконцерну «Національне 
виробничо-аграрне об’єднання «Масандра» (Крим). 

Окремо прописана заборона на приватизацію підприємств і структурних 
підрозділів підприємств, що входять до складу «Укрспирту», які мають майнові 
комплекси з виготовлення спирту.  

На сьогодні діє заборона на приватизацію майнових комплексів підприємств, 
які виготовляють спирт, вино і лікеро-горілчані вироби, однак цей абзац 
законопроектом пропонується виключити. 

Також пропонується заборонити приватизувати аеродроми та аеродромні 
об’єкти (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 
10.11). 

 
*** 

Функції щодо встановлення ціни на акцизні марки передані від 
Міністерства фінансів Кабінету Міністрів. 

Про прийняття відповідного рішення на засіданні Кабміну повідомив у 
середу, 10 листопада, міністр фінансів Ф. Ярошенко. 

«Раніше ціну акцизної марки встановлював Мінфін, зараз, згідно із законом 
про акцизний збір, ціну на акцизну марку буде встановлювати Кабінет Міністрів», 
– сказав Ф. Ярошенко. 

Нагадаємо, востаннє плата за акцизні марки переглядалася у 2008 р. і була 
встановлена на рівні 0,103 грн для алкогольних напоїв, і 0,055 грн для тютюнових 
виробів (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 
10.11). 

 
*** 

Оператор российской нефтетранспортной системы АК «Транснефть» с 
2011 г. может отказаться от использования нефтепровода Одесса – Броды 
для транспортировки своей нефти. Об этом сообщил первый вице-президент 
«Транснефти» М. Арустамов в интервью российскому журналу «Трубопроводный 
транспорт нефти». 
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По его словам, Россия активно использовала маршруты Броды – Одесса и 
Броды – Южный, когда существовал недостаток экспортных мощностей. Но 
теперь, после ввода в эксплуатацию нефтепровода «Восточная Сибирь – Тихий 
океан» этот дефицит резко сократился. 

«В январе 2011 г., с началом перекачки 15 млн т нефти в Китай, этот дефицит 
практически исчезнет. А загружать чужие порты в ущерб своим мы, конечно, не 
будем. Это не по-хозяйски», – сказал М. Арустамов. 

Кроме того, он сообщил, что Балтийскую трубопроводную систему-2, 
связывающую российский участок нефтепровода «Дружба» с российскими 
портами на Балтийском море, которая может начать работать с 2011 г., также 
планируется загрузить за счет нефти, которая в настоящее время транспортируется 
по маршруту Одесса – Броды. «БТС-2 будем загружать нефтью «Дружбы», которая 
пока идет на Гданьск (через Беларусь), разгрузим немного Приморск, поскольку он 
работает на пределе, а также снимем сырье с направлений Броды – Одесса и Броды – 
Южный», – сказал вице-президент «Транснефти». 

При этом, по его мнению, загрузка трубопровода Одесса – Броды 
венесуэльской нефтью, доставляемой в порт Южный танкерами, и дальнейшая ее 
транспортировка на белорусские НПЗ является невыгодной. «Что касается 
маршрута Одесса – Броды, то Украина действительно сейчас озабочена вопросом, 
каким сырьем его загрузить. Из Черноморского бассейна нефть туда не пойдет, 
поскольку привязана к давно определенным конечным пунктам назначения. А 
привозить нефть танкерами и переваливать в Одессе экономически просто 
невыгодно», – сказал представитель «Транснефти». 

Он также отметил, что экономически нецелесообразным для Беларуси 
является и поставка венесуэльского сырья железнодорожным транспортом через 
территорию Украины. «Если оценить экономическую целесообразность этих 
операций, мы обнаружим, что Беларусь теряет по 52–58 долл. на т нефти по той 
причине, что отказывается покупать российское сырье, поступающее по трубе, – 
пусть даже со 100 % пошлиной, – и отдает предпочтение венесуэльскому 
варианту», – сказал вице-президент «Транснефти» (МинПром – информация 
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2010. – 10.11). 

 
*** 

Согласно планам, дома в рамках национального проекта «Доступное 
жилье» начнут строить в 2011 г. Ориентировочной стоимостью одного 
квадратного метра такого жилья называют 4 тыс. грн. Проект сначала должны 
реализовывать в нескольких крупных городах, в частности и во Львове. 

Глава наблюдательного совета компании «Комфорт-Инвест» В. Кадушкевич 
считает, что стоимость в 4 тыс. грн – это вполне обоснованная цена, которая не 
включает оплату за землеотвод, инженерные сети, бюрократическую волокиту и 
другие косвенные расходы. С этими составляющими, по его словам, стоимость 
возросла бы вдвое. 
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Вице-президент Ассоциации строительных предприятий Львовщины            
В. Креховецкий убежден, что цена может быть и ниже, если речь идет о 
строительстве по новым технологиям, так называемым «сборным конструкциям». 
Тогда это было бы доступнее, но все будет упираться в качество, говорит            
В. Креховецкий. С другой стороны, по его словам, целесообразнее для региона 
было бы строить полноценное жилье, а также задействовать все сферы 
производства: цемента, кирпича и деревообработки. 

Впрочем, он не исключает, что дешевыми помещениями захотят 
спекулировать перекупщики или чиновники на местах. «Там, где есть дефицит, 
там всегда коррупция. Как только вопросом займутся чиновники – коррупция и 
махинации будут неизбежны», – убежден В. Креховецкий (Главком: Новости 
политики и экономики // Строители боятся, что коррупционеры не дадут 
строить доступное жилье (http://glavcom.ua). – 2010. – 11.11). 

 
 
 

 


